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#D122

Sú medzi nami

MUDr. Rudolf Vévoda, člen LCI D122 od roku 1991.

BohuMír Bobo Krátky
DG 2017-18

Foto: BohuMír Bobo Krátky

MUDr. Marcela Laiferová, sa narodila v Petroviciach pri Žiline. Vy-

študovaná lekárka, speváčka a po krste svojej štvrtej knihy ju pokojne 

možno nazvať aj spisovateľkou. Marcela Laiferová je členkou nášho Lions 

Clubu Piešťany od roku 2001. Aktívne sa zapája do klubových akcií. Po-

čas predaja punču vo vianočnom období ju môžete stretnúť na námestí 

v Piešťanoch. Počas januárových klubových akcií s názvom Halali neodolá 

prosbám prítomných a pravidelne skončí na javisku s mikrofónom v ruke. 

Populárna speváčka a skvelá gazdinka Marcela Laiferová je presvedčená, 

že zdravie sa začína jedlom, nie diétami! Ocenenie zlatá Bratislavská lýra 

1970 odštartovalo Marcelkine účinkovanie na viacerých zahraničných 

festivaloch populárnej hudby. Dodnes účinkuje v rôznych zábavných 

televíznych reláciách a spoločensko-kultúrnych podujatiach. Napriek 

kariére vyštudovala dve vysoké školy, Lekársku fakultu a na Filozofic-

kej fakulte estetiku a etiku, so zameraním na hudbu. Má veľa záujmov, 

venuje sa ezoterickým vedám, predovšetkým astrológii. Bratislava je jej 

najmilovanejšie mesto na Slovensku, a zrejme aj Bratislava miluje ju, čo 

odzrkadľuje  jej ocenenie Osobnosť Bratislavy 2014. 
MUDr. Marcela Laiferová, členka LCI D122 od roku 2001.

Rudolf Vévoda, lekár so srdcom básnika
BohuMír Bobo Krátky
DG 2017-18

Foto: Ján Mišiak Miškovič

MUDr. Rudolf Vévoda sa stal členom LCI D122 v roku 1991. Jeho záujem 

o lionské hnutie a snaha o vytvorenie lionského klubu začala už v šesťdesiatych 

rokoch minulého storočia. Aktívny prístup a záujem o organizáciu LCI jednoznačne 

potvrdzuje skutočnosť, že už po piatich rokoch sa stáva guvernérom dištriktu pre 

lionský rok 1996-1997. Aktivity Lions Club Brno neustávajú ani pri prirodzenej 

výmene členskej základni dodnes. PDG Rudolf Vévoda v pozícií prezidenta klubu 

svojou účasťou na tradičných koncertoch, plesoch či vystúpeniach počas spoloč-

ných dištriktných stretnutí nás stále motivuje svojim príkladom k aktivite. Rodák 

z Brna je absolventom brnenskej lekárskej fakulty. Pracoval v odbore rentgeno-

lógie, gynekológie a pôrodníctva. Je emeritným primárom urologickej kliniky 

v Brne, externým lekárom Urocentra v Brne a Centra asistovanej reprodukcie 

UNICA v Brne. Má tiež dlhoročnú pedagogickú prax a je autorom a spoluauto-

rom vedeckých prác a učebných textov. Počas študentských rokoch spieval a hral 

v amatérských speváckych a divadelných súboroch, tiež aj v BROLNe a v Divadle X. 

Divadlo poézie založil v Třebíči. Je stálym a aktívnym návštevníkom divadiel, 

koncertov a výstav, veľa číta, pestuje turistiku a píše básne. 

Marcela Laiferová, 
spievajúca lekárka
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2 Rudolf Vévoda, lekár so srdcom básnika
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY Marcela Laiferová, spievajúca lekárka
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

4 Slovo Guvernéra Distriktu 122
JÁN KALAŠ

5 Gudrún Yngvadóttir  Medzinárodná 
prezidentka Lions Clubs International 
2018-19
PAVOL MORA

6 Jumelage 2018
BRANISLAV HORNIAK

8 Stretnutie členov globálneho akčného tímu
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY 

9 50 rokov LCIF
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY 

10 Lions Quest už aj na Slovensku
ANDREJ BELAJ

11 Distrikt podporuje Kampaň Biela pastelka 
na Slovensku a Bílú pastelku v Čechách

12 Založení nového klubu v Pardubicích
JIŘÍ DOLEŽAL

13 Projektem POMOCI SENIORŮM
LC Plzeň Ladies zahájil svoji činnost
PDG JANA FLANDEROVÁ

14 XXVI. Konvent D122 
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

16  Oceňovanie počas konventu v Žiline
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

17 Svetový deň životného prostredia
VLASTA ČAMAJOVÁ

18 Svetový týždeň glaukómu v Banskej 
Bystrici
JÁN MIŠIAK MIŠKOVIČ

19 38 125 okuliarov v Turíne
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

20 Jarné stretnutie prezidentov v Brne
PAVOL MORA

21 Voda, vínko, verejnosť a Lions
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

22 LC Plzeň Bohemia bilancuje druhé pololetí 
lionského roku 2017/2018
PDG EMILIE ŠTĚPÁNKOVÁ

24 Účasť slabozrakých a nevidiacich detí 
na bežeckom podujatí Devín-Bratislava 
2018
MOJMÍR ŠŤASTNÝ 

25 Elektronická lupa pre Dominiku
MIRO KRASŇAN

26 Lions kluby neznají v pomoci hranice…
BOHUMÍR FUČÍK

27 Táborský LC klub slavil 20 let existence
PETR JAN VILÍMEK

28 Štvrťstoročie LC Banská Bystrica je za nami…
PAVOL MORA 

30 Lioni a veterány
PDG FRANTIŠEK KOČKA

30 Benefičná večera PRODOBRO 2018 Košice
JAROSLAV DZURIK

31 Súťaž vo varení kotlíkového 
guľášu 2018 Košice
JAROSLAV DZURIK

32 7. ročník charitatívneho golfového turnaja 
Velten – Báč
JÁN FURÁK

33 U nás se vše točí kolem očí  (v LC Plzeň Bohemia)
JINDRA ŠVARCOVÁ

34 Divadelní představení a Zámecká slavnost 
LC Pardubice
ALEXANDR KREJČÍŘ

35 Den tvořivosti v režii Lions clubu a Arkadie
JOSEF HORN

36 LC Bratislava DANUBIUS rekapituluje 
pomoc za posledný lionský rok
ĽUDMILA BALUCHOVÁ

37 Na palube Jednorožca z príležitosti MDD
ĽUDMILA BALUCHOVÁ

38 Fotogaléria z činnosti klubov

40 Fotogaléria z činnosti klubov

42 Zoznam členov kabinetu 2018-2019

43 Globálny rámec služieb, servisný model pre 
21. storočie
BOHUMÍR BOBO KRÁTKY

Obsah

Foto na obálke: IP. GUDRUN YNGVADOTTIR s manželom Dr. Jon Bjarni Thorsteinsson a DG Ján Kalaš a syn.
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Vážené lionky, vážení lioni, vážení přátelé!

Dnem 1. 7. 2018 jsem se ujal funkce guvernéra pro lionský rok 

2018 – 2019, districtu 122. Členem lionského hnutí jsem již 26 roků. 

Před 26 lety jsem byl přijat do klubu LC Ambasador a 1 rok poté jsem 

přešel transferem do nově vzniklého klubu LC Praha Hartig, kde jsem 

dosud členem. V roce 2019 bude slavit náš klub LC Praha Hartig 25. vý-

ročí svého založení. V celém tomto čtvrtstoletí jsem prošel různými 

funkcemi a poznal mnoho zajímavých lidí, poznal mnoho klubů a za-

jímavých míst, vždy se snahou držet se lionského hesla „We serve“. 

Mezimými předchůdci bylo mnoho guvernérů, kteří šli příkladem, 

zejména poslední guvernér nasadil vysoko laťku. Samozřejmě mojí 

snahou bude tento trend udržet.Koncem června jsem se zúčastnil 

školení guvernérů v Las Vegas, poté následovalo jednání 101. celo-

světového konventu, kde se ujala úřadu mezinárodní prezidentka 

z Islandu Gudrun Yngvadottir, která svými vystoupeními získávala 

obrovské sympatie mezi přítomnými liony. Mezi její hlavní cíle patří 

zejména udržet stávající členy, získávat nové kluby, hledat příležitosti 

k pokroku, prozkoumávat nové nápady a aktivity a vůbec zkoušet něco 

nového. S jejími cíli se přítomní liony ztotožnili. V současné době bylo 

docíleno celosvětově počtu 48 000 klubů, z čehož vyplývá, že naše české 

a slovenské kluby činí 1 tisícinu z celkového počtu klubů.

Přesto musím s lítostí konstatovat, že na tak překrásné a strhující 

akci jsme prezentovali Českou a Slovenskou republiku pouze 2 zástupci. 

Pevně věřím, že mého nástupce na příštím102. celosvětovém konventu 

v Miláně podpoří svojípřítomností větší počet členů z České a Sloven-

ské republiky. Na konci mojí krátké prezentace si dovoluji popřát všem 

našim členům hezkou dovolenou a krásné prázdniny a počítám s jejich 

pomocí v prosazování ušlechtilých lionských cílů.

S pozdravom We Serve! 

Slovo Guvernéra 
Distriktu 122
Ján Kalaš
DG D122 2018-19

Jan KALAŠ, Guvernér Distriktu (DG) 122, 

člen LCI od roku 1992 Prague Hartig LC

Vedenie Distriktu 122 v lionskom roku 2018-19:

Foto: archív autora

MJF Bohumír KRÁTKY, Bez-
prostredne minulý Guvernér (IPDG) 
Distriktu 122, člen LCI od roku 2004, 
Heart of Slovakia LC

Pavol MORA, Prvý Vice Guvernér 
(I.VDG) Distriktu 122, člen LCI od 
roku 2009, Banská Bystrica LC

Čestmír KOŽELUHA, Druhý Vice 
Guvernér (II.VDG) Distriktu 122, člen 
LCI od roku 2007 Plzeň City LC
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Gudrún YNGVADÓTTIR 
Medzinárodná prezidentka Lions Clubs International 2018-19

Pavol Mora
II.VDG D122

Gudrún YNGVADÓTTIR, International President (IP) LCI 2018-19 

Gardabaer, ICELAND

Vedenie LCI v lionskom roku 2018-19:

Foto: LCI

Brian E. SHEEHAN, Third Vice Pre-
sident (III.VP) LCI 2018-19, Bird Is-
land, Minnesota, USA

Haynes TOWNSEND, Second Vice 
President (II.VP) LCI 2018-19, Dal-
ton, GEORGIA, USA

Jung-Yul CHOI, First Vice President
(I.VP) LCI 2018-19, Busan City, Rep. 
of KOREA

Naresh AGGARWAL, Immediate 
Past International President (IPIP) 
LCI & LCIF Chairperson 2018-19 Delhi, 
INDIA

Gudrún Yngvadóttir, z Gardabaer, na Islande, bola zvolená za 
medzinárodnú prezidentku Lions Clubs International (IP LCI) 
na 101. medzinárodnom konvente, ktorá sa konal v Las Vegas, 
Nevada v USA, od 29. júna do 3. júla 2018.

IP Yngvadóttir je biomedicínsky vedec a pracuje vo výskume, vzdelá-

vaní a manažmente. Od roku 1990 pracuje v Uni Island ako zástupca 

riaditeľa Ústavu ďalšieho vzdelávania. Členom klubu Gardajejar Eik 

Lions je od roku 1992.  Prezidentka Yngvadóttir zastávala rôzne funk-

cie v islandskom Distrikte aj vo vedení LCI. 

Ako uznanie za svoje služby získala množstvo ocenení, medzi 

ktoré patrí Kjarans medaila, najvyššie ocenenie islandských Lionov; 

Lions Crystal, najvyššie ocenenie Nórskych Lionov; niekoľko ocene-

ní za členstvo a ocenenie za rozšírenie členskej základne LCI; jede-

násť ocenení Medzinárodného prezidenta LCI; a najvyššie ocenenia 

Lions Clubs International. Je tiež držiteľkou ocenenia Progressive 

Melvin Jones Fellow. 

Okrem aktivít Lions pôsobí prezidentka Yngvadóttir v mnohých 

odborných a komunitných organizáciách, vrátane islandskej asociá-

cie biomedicínskych vedcov a bola zástupcom pre spoluprácu medzi 

škandinávskymi a európskymi vedcami. 

Prezidentka Yngvadóttir a jej manžel, Dr. Jon Bjarni Thorstein-

sson, bývalý medzinárodný riaditeľ LCI a držiteľ ocenenia Progressive 

Melvin Jones Fellow, majú jedného syna, jednu dcéru a šesť vnúčat. 
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Foto: Ján Mišiak Miškovič

Jumelage 2018
Branislav Horniak
LC Zvolen

Dlho očakávanú a zodpovedne pripravo-
vanú akciu Jumelage 2018 troch dištrik-
tov, Distrikt 122 – Česká republika a Slo-
venská republika (D122), Multi- District 
111 Deutschland Bayern-Ost (D111-BO) 
a Multi-District 111 Deutschland Bayern-
Nord (D111-BN) sme úspešne absolvova-
li. Konala sa od 31. 5. 2018 do 3. 6. 2018 
vo Zvolene a okolí, organizátorom bol 
Lions Club Zvolen.

Našich priateľov lionov sme privítali už vo 

štvrtok 30. 5. 2018 vo Zvolene, v hoteli Tenis. 

Prvý večer sme začali prehliadkou Zvolenského 

zámku počas ktorého nás privítala primátorka 

mesta Zvolen Ing. Lenka Balkovičová. Súčasťou 

prehliadky bolo aj vystúpenie členov konzerva-

tória PinkHarmony a primátorsky raut.

Druhý deň bol pripravený pre účastníkov 

bohatý program, ktorý sa začal výstupom na 

Pustý hrad známy aj ako Starý Zvolenský hrad 

stojaci na čiastočne zalesnenom vrchu po-

horia Javorie pri Zvolene nad sútokom riek 

Hron a Slatina. Návštevníkov prekvapil roz-

lohou, ktorá je porovnateľná s oveľa slávnej-

ším Spišským hradom. Zaberá plochu viac ako 

štyri hektáre a patrí medzi najrozsiahlejšie 

hradné zrúcaniny nielen na Slovensku, ale aj 

v strednej Európe.

Samotná prehliadka Pustého hradu bola 

spojená s odborným výkladom sprievodcu a na 

záver si účastníci mohli vyraziť medený dukát.

Po obede v hoteli Tenis nasledovalo 

spoločné zasadnutie členov troch kabine-

tov D122, D111-BO a D111-BN, ktoré zahájil 

a viedol District Governor Bohumír Krátky. 

Potom nasledovali zdravice zástupcov všet-

kých troch dištriktov, v ktorých bolo konšta-

tovaný pozitívny vývoj medzinárodných lion-

ských vzťahov a výmena skúseností. Obsahom 

zasadnutia bola prezentácia aktuálneho stavu 

dištriktov a projektov dištriktov a samozrej-

me bolo dohodnuté aj miesto a termín kona-

nia budúcoročného Jumelage 2019, ktoré sa 

uskutoční od 3. do 5. mája 2019 v nemeckom 

meste Norimberg. Po skončení slávnostného 

zasadnutia kabinetov sa účastníci presunuli 

autobusom neďaleko mesta Zvolen do obci 

Vígľaš na prehliadku zámockého hotela The 

Grand Vígľaš****. Hotel a zámok v jednom je 

miesto, kde sa spája história spolu s luxusný-

mi službami. Po prehliadke nasledoval presun 

do dreveného kostolíka v Hronseku. Okrem 

iného sa účastníci dozvedeli počas privíta-

nia a úvodnej prezentácie námestnej farárky 

Mgr. Anny Jakušovej, že drevený artikulárny 

evanjelický kostol v Hronseku patrí spomedzi 

historických pamiatok v Banskobystrickom 

okrese medzi najčastejšie vyhľadávané. Jeho 

stavba sa začala v roku 1725 a do roka bola 

hotová. Hoci sa to zvonka nezdá, je v ňom až 

1100 miest na sedenie, amfiteatrálne uspo-

riadaných, pričom z každého miesta je vidieť 

na oltár. Do Zoznamu svetového kultúrneho 

a prírodného dedičstva UNESCO bol zapísaný 

7.  júla 2008.

Lions Club Banská Bystrica pripravili po 

prednáške kultúrny program počas ktorého 

vystúpila so svojim operným repertoárom spe-

váčka MUDr. Zuzana Podmanická. Piatok večer 

sa uskutočnil tradičný spoločenský slávnost-

ný večer spojený s večerou v hoteli Tenis. Po-

čas večere došlo k vzájomnému poďakovaniu 

Spoločná fotografia účastníkov Jumelage 2018 počas prijatia primátorkou mesta Zvolen 
Mgr. L.Balkovičovou v priestoroch Zvolenského zámku

Koncert Zuzany Podmanickej v drevenom artikulárnom kostole v Hronseku.

CZ a SK LION_02-2018.indd   6CZ a SK LION_02-2018.indd   6 07/09/2018   09:5707/09/2018   09:57



7ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

a odovzdaniu drobných darčekových predme-

tov, ktoré sa stanú spomienkou na 21. výročie 

Jumelage.

Tretí deň v sobotu čakal našich účastní-

kov opäť náročný program. Raňajší presun do 

Banskej Štiavnice a privítanie na radnici pani 

primátorkou Banskej Štiavnice Mgr. Nadeždou 

Babiakovou. Prehliadkou mesta Banská Štiav-

nica bol naplnený program pred odchodom 

na Počúvadlianske jazero, kde počas obeda 

účastníci absolvovali aj stretnutie s členmi 

Lions Club Banská Štiavnica, ktorí práve zostu-

povali z vrchu Sitno, kde mali spoločnú akciu. 

Po návrate a po krátkej prestávke nasledovala 

prehliadka Banského múzea, po ktorej náš 

čakal  posledný spoločný bod programu, pre-

hliadka pivovaru ERB v Banskej Štiavnici. Sú-

časťou bol aj kultúrny program v priestoroch 

divadla ERB, pred ktorým privítal prítomných 

hostí majiteľ pivovaru ERB a člen nášho klu-

bu Lion Eduard Rada. Zároveň sa prihovorili 

aj I.VDG Ján Kalaš a novozvolený Club Presi-

dent Branislav Horniak. Po ukončení progra-

mu odovzdal I. VDG Ján Kalaš a II. VDG Pavol 

Mora ocenenia členom Lions Club Zvolen za 

vykonanú prácu pre rozvoj lionského hnutia.

Boli ocenení nasledovní členovia klubu: 

Lion Vladimír Štiasný, Lion Michal Turay, Lion 

Pavol Chovanec, Lion Eduard Rada a Lion Bra-

nislav Horniak.

Po tomto slávnostnom akte sme zišli do 

priestorov reštaurácie pivovaru ERB, kde na-

sledoval voľný program s večerou a ochutnáv-

kou veľmi kvalitného piva ERB. Atmosféra po-

čas celého večera bola veľmi príjemná až sa 

nám nechcelo odchádzať. Časť pohostenia 

v pivovare ERB bola poskytnutá sponzorsky ro-

dinou Liona Eduarda Radu, majiteľa pivovaru, 

za čo im patrí úprimné poďakovanie. Záverom 

mi dovoľte poďakovať všetkým spolu organizá-

torom, členom Lions Club Zvolen (predovšet-

kým Club Secretary Michalovi Turayovi a Lio-

novi Eduardovi Radovi), zvlášť zmocnencom 

dištriktov pre medzinárodné vzťahy Hanne 

Cordes a Věre Krbůškovej.

Chcem vysloviť presvedčenie, že ešte spo-

lu zorganizujeme veľa spoločných a príjem-

ných akcií.

S lionským pozdravom „We Serve“ 

Na radnici mesta Banská Štiavnica privítala účastníkov Jumelage pani primátorka Banskej 
Štiavnice Mgr. Nadežda Babiaková.

Spoločné zasadnutie členov kabinetov troch distriktov: D122, D111-BO a D111-BN v priesto-
roch hotela Tenis. 
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Foto: Ján Mišiak Miškovič

Stretnutia v hoteli Chopin v Bratislave sa zúčastnili zľava: M. Taškár, P. Mora, B. Krát-
ky, J. Dzúrik, A. Belaj, J. Kalaš, Z. Cvetanovski a J. Miškovič, ako vždy z druhej strany 
fotoaparátu. 

J. Dzúrik preberá ocenenie z LCI, vľavo Z. Cvetanovski.

 Stretnutie členov globálneho 
akčného tímu
BohuMír Bobo Krátky 
DG D122 2017-18

Najväčšia humanitárna organizácia sveta 
pre zabezpečenie výmeny informácií, ko-
ordinácie spoločných projektov s cieľom 
poskytovať skrz kluby služby komunitám 
musí byť členená a organizačne zabezpe-
čená. Reagovať na meniace sa globálne 
výzvy prináša aj potrebu meniť a dopĺ-
ňať aj štruktúru organizačných tímov. 
Pred necelým rokom bola zvoleným gu-
vernérom dištriktov na seminároch pre-
stavená aj vízia fungovania globálnych 
akčných tímov.

Global Action Team (GAT) na úrovni dištriktu 

tvoria nevolení členovia kabinetu, ktorých 

pre obdobie jeden rok ustanovuje guvernér, 

ktorý sa stáva predsedom GAT pre dištrikt. Na 

úrovni dištriktu boli menovaní pre lionský 

rok 2017-2018 (LY2017-18) koordinátori GMT 

Jaroslav Dzúrik (LC Kočice), GST Andrej Belaj 

(LC Nitra) a GLT Bohumír Krátky (LC Heart of 

Slovakia).

Na úrovni klubu je prezident klubu pred-

sedom GAT pre klub. Členmi GAT v klube sú: 

GMT - predseda členstva klubu, GST - predseda 

služieb klubu a GLT - predseda rozvoja vedenia 

klubu túto pozíciu automaticky vykonáva klu-

bový více prezident a to na jeden rok.

Poslaním tohto tímu je posilnenie ví-

zií LCI a LCIF a rozpútanie vášne pre službu 

u našich levov (Lions) a levíčat (Leos). Pred-

sedovia GAT zabezpečujú spoluprácu a do-

siahnutie cieľa na každej úrovni. Cieľom je 

zabezpečiť dopad Lions Clubs International 

na viac ako 200 milión životov cez službu s 1.7 

milión členov, levov a levíčat a poskytnúť štu-

dijné príležitosti pre viac ako 500.000 členov 

do roku 2020. GAT zjednocuje rozvoj vedenia, 

členstva a služby!

Výsledok činnosti tohto tímu počas 

LY2017-18 je nárast členskej základne, umož-

nenie spustenia nových služieb v kluboch 

(meranie diabetes) a spoločné stretnutia zá-

stupcov klubov (stretnutie prezidentov klubov 

Českej republiky spolu s prezidentmi klubov 

Slovenskej republiky) a školenia predstavite-

ľov dištriktu. V utorok 12. 06. 2018 predsta-

vitelia nášho dištriktu absolvovali stretnu-

tie s PDG Zvonimir Cvetanovski, GLT Area 

Leader GAT CA IV Group C pre 

rok 2017-2020. Lion Zvonimír 

z Macedónska sa stará a za-

bezpečuje školenia pre desať 

dištriktov v štátoch bývalého 

východného bloku v Európe. 

Počas stretnutia nám prezento-

val výsledky celej oblasti a vízie 

pre nasledujúce roky. V náraste 

členskej základne v oblasti CA 

IV Group C sme dosiahli najlepší 

výsledok. Za tento výsledok bol 

ocenený náš Lion CP Jaroslav 

Dzúrik (LC Košice), District Co-

ordinator GMT 2017-2018. Bolo 

som veľmi rád, že toto ocene-

nie mi bolo doručené z LCI pár 

dní pred týmto plánovaným 

stretnutím. Mohol som tak na 

mojom poslednom pracovnom 

stretnutí ako guvernér dištrik-

tu poďakovať, zagratulovať 

a osobne odovzdať toto oce-

nenie za účasti predstaviteľa 

európskej lionskej štruktúry. 

V náraste členskej základne 
v oblasti CA IV Group C sme 
dosiahli najlepší výsledok.
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50 rokov LCIF
BohuMír Bobo Krátky 
DG D122 2017-18

Manželka prezidenta Českej republiky pani Dagmar Havlová a Jean Behar 
(IPIP LCI 2001-02) slávnostne otvárajú LOEC v Prahe dňa 21. 3. 2002.

Foto: Václav Filip, archív D122

Základným kameňom osláv 100. výročia Lions Clubs International (LCI) 

bola služba. Okrem 100. výročia lioni oslavujujú v roku 2018 ďalší vý-

znamný míľnik: 50. výročie Lions Clubs International Foundation (LCIF). 

Medzinárodná nadácia lionských klubov (LCIF) bola založená v roku 1968.

Poslaním LCIF je podporovať úsilie lionských klubov a partnerov v ko-

munitách na miestnej a globálnej úrovni, dávať nádej a ovplyvňovať 

životy prostredníctvom humanitárnych projektov a grantov. Pri dosia-

hovaní nových cieľov pomáha členom lionských klubov s rozsiahlymi 

miestnymi humanitárnymi projektmi. História spoločnosti LCIF je plná 

projektov s vysokým dosahom, zmysluplných partnerstiev a úsilia 

lionov. Od svojho založenia bolo udelených viac ako 13 000 grantov 

v celkovej hodnote viac ako 1 miliardu amerických dolárov v štyroch 

kľúčových oblastiach:

Staráme sa o zrak. LCIF poskytuje víziu pre ľudí v núdzi na celom svete 

bojom proti ochoreniam očí, vytváraním infraštruktúry na zlepšenie posky-

tovania starostlivosti o oči, zvyšovaním počtu vyškolených profesionálov 

v oblasti očí a spravodlivejšou a udržateľnejšou starostlivosťou o víziu.

Podporujeme mládež. Všetci mladí ľudia si zaslúžia vzdelanie, sta-

rostlivosť o zdravý vývoj s možnosťou získania skúseností pre dosiahnu-

tie svojich snov. Prostredníctvom nášho programu pozitívneho rozvoja 

mládeže, Lions Quest, pomáha LCIF deťom učiť sa pracovať spoločne, 

robiť pozitívne rozhodnutia a slúžiť ich komunitám. Nadácia tiež podpo-

ruje mládež prostredníctvom výstavby škôl, stredísk mládeže a stredísk 

odborného vzdelávania.

Poskytujeme pomoc pri katastrofách. Lioni sú často niektorí z prvých, 

ktorí prídu na miestnu katastrofu, aby poskytli úľavu, a podpora nadácie 

LCIF je tu s nimi. Pomáhame devastovaným komunitám prežiť po kata-

strofách a prinášame nádej pomáhať pri dlhodobom úsilí o prestavbu 

domovov a životov.

Zameriavame sa na humanitárne potreby. Od práce na boji proti glo-

bálnym zdravotným problémom, ako sú osýpky a cukrovka, na posilne-

nie schopnosti ľudí s postihnutím viesť nezávislý a naplňujúci život, sa 

LCIF venuje rade projektov humanitárnych služieb. Nadácia pokračuje 

vo vývoji a rozširovaní programov, ktoré zodpovedajú novým potrebám 

na celom svete.

Aj náš District 122 - Česká rebublika a Slovenská republika je od vzniku 

podporovaný medzinárodnou nadáciou v rôznych typoch projektoch (Ta-

buľka č. 1). Najznámejší a viacnásobne podporený je projekt Lionského 

oftalmologického edukačního centra (LOEC) v Prahe pri Fakultnej 

nemocnici Královské Vinohrady. LOEC prináša možnosť ďaľšieho vzdelá-

vania očných lekárov v strednej a východnej Európe. Program vzdeláva-

nia učiteľov (Lions Quest) bol podporený aj v Českej republike a tento rok 

sme z prostrediedkov LCIF zabezpečili tlač materiálov a dve školenia aj na 

Slovensku. Náš dištriktný projekt výstavby nemocničky v Keni bol tak isto 

podporený v roku 2007.

LCIF podporuje finančne naše dištriktné projekty a pri ich zúčtovaní 

a spätnom vyhodnotení má informáciu o našich spoločných aktivitách. 

V budúcnosti jelen na nás ako vzájomne budeme udržiavať vzájomnú spo-

luprácu a podporu. Príležitostí máme a budem mať dostatok. 

STATE COUNTRY PROJECT NAME APPROVED AMOUNT DATE APPROVED 
CZECH REPUBLIC FLOOD RELIEF USD 10 000 31. júl. 1997

CZECH REPUBLIC
CONSTRUCT LIONS INTERNATIONAL EDUCATIONAL 

CENTER OF OPHTHALM
USD 967 854 22. mar. 1998

CZECH REPUBLIC FLOOD RELIEF US D10 000 27. júl. 1998

SLOVAK REPUBLIC FLOOD RELIEF USD 10 000 30. júl. 1998

CZECH REPUBLIC FLOOD RELIEF USD 10 000 15. aug. 2002

CZECH REPUBLIC EXPAND LIONS QUEST IN CZECH REPUBLIC USD 23 819 31. mar. 2005

CZECH REPUBLIC FLOOD RELIEF USD 10 000 11. apr. 2006

CZECH REPUBLIC SNOEZLEN ROOM FOR DISABLED USD 2 266 25. jún. 2007

CZECH REPUBLIC CONSTRUCT HEALTH CLINIC AT MUKUYU-INI KENYA USD 10 000 27. jún. 2007

CZECH REPUBLIC LIONS WORLD SIGHT DAY 2009 USD 49 921 19. aug. 2009

CZECH REPUBLIC
LIONS OPHTHALMOLOGY EDUCATIONAL CENTRE 

TRAINING PROGRAM
USD 27 000 15. aug. 2012

CZECH REPUBLIC
TRAINING PROGRAMS AT THE LIONS OPHTHALMIC 

EDUCATION CENTER
USD 133 000 14. aug. 2013

CZECH REPUBLIC
SUPPORT TRAINING PROGRAMS AT THE LIONS 

OPHTHALMIC EDUCATION
USD 133 000 13. aug. 2015

SLOVAK REPUBLIC
TRANSLATE AND PRINT GRADE 7 CURRICULUM AND 

HOST TWO TEACHER TRAINING WORKSHOPS
USD 10 000 31. okt. 2017

Zdroj: http://www.lcif.org/EN/resources/coordinator-center/reports.php

Pani D.Havlová preberá kyticu z rúk J. Kalaša 
(novozvoleného DG D122 2018-19)
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Foto: archív autora

Lions Quest 
už aj na Slovensku
Andrej Belaj
Coordinator Lions Quest SR

Po takmer ročných prípravách sa dna 
6.–7. 4. 2018 sa na workshope v ZŠ Gab-
číkovo odštartoval program Lions Quest 
Slovensko. 

Pilotný workshop sa uskutočnil vďaka ústre-

tovosti a veľkej podpore mesta a vedenia 

Základnej školy na Komenského, 1082/3 (Arpad 

Csorgo, PDG Daniela Vojtušová). Zúčastnili sa 

ho 26 pedagógov zo siedmich základných 

a stredných škôl od Bratislavy až po Banskú 

Štiavnicu. So zháňaním škôl a učiteľov na 

workshop mi veľmi pomohol bratislavský Lion 

Vladimír Kubovčík. Vytvorila sa príjemná sku-

pina rovnako naladených ľudí, ktorá má snahu 

niečo meniť v školstve k lepšiemu, ba dokonca 

sa vytvorili možnosti ďalšej spolupráce medzi 

školami. Senior tréner Gabor Papp z Budapešti 

viedol a moderoval celý workshop sa postaral 

o svelú náladu každú chvíľu spestroval náladu 

zaujímavými aktivitami, rozvíjajúcimi tú ktorú 

kompetenciu. Kedže hovoil maďarsky potre-

bovali sme aj tlmočníkov, ktorými bola Noemi 

Tóthová a Lion Ladislav Baláž. Zaujímavosťou 

je, že mala so sebou vycvičeného vodiaceho psa 

ktorý sa zúčastnil celého dvojdňového work-

shopu - takže sme vlastne ako prvý na svete 

vyškolili programom Lion Quest vodiaceho psa.

V podvečer 6. 4. 2018 za účasti DG Bohumí-

ra Krátkeho, 2VDG Paľa Moru a lionov Ján Miško-

vič, Karol Hattas, Milan Taškár a Štefan Nehéz sa 

slávnostne uviedol do života Lions Quest. Deti 

zo školy pripravili krátky kultúrny program, uči-

telia pomohli pripraviť priestory na neformálne 

stretnutie lionov workshopu a účastníkov, pani 

kuchárky sa postarali o obedy.

Druhý Lions Quest workshop sa uskutočnil 

v Nitre na Spojenej škole Slančíkovej od 22 do 

23 júna za účasti šiestich škôl z nitrianskeho 

regiónu. Celkovo sa 

zúčastnilo 24 peda-

gógov. V ústrety nám 

vyšiel pán riaditeľ 

Jaroslav Maček, člen 

LC Nitra. Pri organi-

zácii workshopu boli 

nápomocní členovia 

LEO klubu Nitra Ma-

rek Taškár a Justína. 

O výbornú atmosféru 

workshopu sa opäť 

postaral senior tréner 

Lion Quest programu 

Gabor Papp svojimi 

aktivitami, úlohami 

a energizérmi.

Teraz už ostáva to najdôležitejšie postupne 

implementovať program do škôl. Vyškolením 50 

pedagógov, ktorí budú program šíriť prostred-

níctvom Lions Quest materiálov, ktoré dostal 

každý účastník workshopu. Takto sme ako Lioni 

pomohli vykonať servis pre približne 2200 žia-

kov, ktorých daný učitelia učia.

Tým sa nám podarilo uzavrieť prvý grant 

z LCIF v hodnte 10000 USD. V súčasnosti pra-

cujem na tom aby nám bol udelený ďalší grant 

v hodnote 15000 USD, ktorý bude slúžiť na za-

školenie 2 slovenských pedagógov ktorý budú 

v budúcnosti viesť workshopy a pomáhať so ší-

rením programu Lions Quest v budúcnosti. Popri 

našich iných aktivitách sa snažíme aby program 

Lions Quest bol akreditovaný pre pedagóg ov. 

Program Lions Quest je neustále zdokonaľo-

vaný už 25 rokov a jednotlivé sety pracovných 

materiálov má vypracované pre všetky veko-

vé kategórie. Veľkú mieru na zdokonaľovaní 

programu má Univerzity of Helsinki, kde som sa 

spolu s Milom Taškárom o Lions Queste dozve-

del. Keďže je fínsky model vzdelávania vzorom 

pre viaceré krajiny i našu, verím, že je to možné 

dosiahnuť. 

Účastníci prvého workshopu v Gabčíkove po úspešnom absolvovaní získali študijný mate-
riál programu Lions Quest.

Certifikovaný učiteľ programu Gabor Papp na kolenách v akcií.
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Distrikt podporuje Kampaň Biela 
pastelka na Slovensku a Bílú pastelku 
v Čechách

PRISPEJTE V ULICIACH 21.SEPTEMBRA 

  

V HODNOTE

 

2 € 820NA ČÍSLO

Adela Vinczeová
ambasádorka

20  18
,

MÔ
AJ NA ÍSLO U

ZBIERKY
IBAN: SK23 1111 0000 

0014 3025 8006

HLAVNÝ PARTNER MOBILNÍ  PARTNERI

PARTNERI

MEDIÁLNI PARTNERI 

www.bielapastelka.sk

ALEBO POŠLITE SMS S ĽUBOVOĽNÝM TEXTOM

Bílou pastelku pořádá Sjednocená organizace nevidomých a slabozrakých, SONS ČR. S realizací nám od 
počátku sbírky pomáhají naše dceřiné společnosti, Tyfloservis a krajská TyfloCentra za vydatné podpory 
jednoho z hlavních partnerů sbírky, mezinárodní organizace Lions Clubs International.

Pořadatelé 
veřejné sbírky

„Bílá pastelka" 
17. 10. 2018
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Založení nového klubu
v Pardubicích
Jiří Doležal
CP LC Pardubice Foto: Ján Mišiak Miškovič

Dne 25. 5. 2018 proběhla v Sezemickém 

domě slavnostní Charter night nového klu-

bu Lions Club Pardubice Hradubice. Jedná 

se o smíšený klub a členové jsou z Pardubic, 

Hradce Králové a z blízkého okolí. Charter 

prezidentkou je paní Ludmila Ministrová. 

Patronský klub je Lions Club Pardubice. 

Guiding Lionem nového klubu je Petr Ministr 

z LC Pardubice.

Byl to nádherný, velice důstojný a veskrze 

lionský večer, jehož se zúčastnili všichni 

nejvyšší představitelé našeho distriktu, 

Bohumír Krátky (DG), Jan Kalaš (I.VDG), 

Pavol Mora (II.VDG 2017-18), Čestmír 

Koželuha (II.VDG 2018-19), Lea Janků 

(IPDG), Emilie Štěpánková (PDG), Jiří 

Zatloukal (PDG), Radim Dvořák (PDG) a plný 

sál Lionek a Lionů. 

Guvernér D122 B. Krátky odovzdáva Certifikát o členstve v LCI Charterpresidentke Ľ. Minis-
trovej. Zľava: P. Ministr (Guiding lion-LC Pardubice), Ľ. Ministrová a B. Krátky.

Spoločná fotografia členov novovzniknutého klubu LC Pardubice Hradubice a hostí. V prvom rade zľava: J. Kalaš (I. VDG), P. Ministr, 
B. Krátky (DG), Ľ. Ministrová (ChP LC Pardubice Hradubice), P. Mora (II. VDG), Č. Koželuha (ZCh D122).

47. klub 
nášho dištriktu
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Foto: archív LC Plzen Ladies

Projektem POMOCI SENIORŮM
LC Plzeň Ladies zahájil svoji činnost
PDG Jana Flanderová
Charter President LC Plzeň Ladies

Měšťanská beseda v Kopeckého sadech v Plzni, dne 19. 5. 2018.Zľava: Charter President LC Plzeň PDG Ladies 
Jana Flanderová a členka týmu Stop Diabetu 
– Vladimíra Pugnerová

Zľava: Moderátor z Českého rozhlasu Plzeň Stanislav Jurík, Charter President LC Plzeň La-
dies PDG Jana Flanderová a Vedoucí týmu Stop Diabetu a členka LC Plzeň Ladies MUDr. Iva-
na Flanderová. 

48. klub 
nášho dištriktu

Dne 18. 5. 218 obdržel DG Bohumír Krátky 
zprávu z centrály LCI, že je oficiálně zalo-
žen třetí plzeňský klub – LC Plzeň Ladies.

Týž den probíhala v Plzni velká akce ma-

gistrátu, které se zúčastnilo 500 seniorů 

ve velkém sále Měšťanské besedy. Náš klub 

jako jediný byl vyzván k prezentaci, aby pří-

tomní byli seznámeni s lionským hnutím, 

s pomocí lionů v Plzni a o budoucí pomoci 

seniorům, kterou náš klub bude zajišťovat. 

Prezidentka Jana Flanderová krátce na toto 

téma pohovořila a předala slovo vedoucí 

našeho týmu DIABETES Ivance Flanderové, 

která je diabetologem ve FN Plzeň. Ta po-

hovořila o diabetu, prevenci této choroby 

a jejímu předcházení. Upozornila na význam 

měření glykemie, zdravý životní styl spojený 

s pohybem a s udržením pozitivní energie. 

Zájemci si prohlédli způsob měření glyke-

mie, který LC Plzeň Ladies bude provádět 

a zajímali se o možnosti spolupráce se spol-

ky seniorů.

Projekt POMOCI SENIORŮM má velký 

úspěch. Uděláme vše pro to, aby v Plzni měl 

dobrý zvuk a lionské hnutí bylo známé i v této 

významné části společnosti. Senioři naši sna-

hu pomoci vítají a všichni máme z této společ-

né práce radost.

Jaké jsou naše nejbližší 
aktivity?
• 19. 9. 2018 - Charter Night pro 24 členek 

v obřadní síni plzeňské radnice

• 15.–18. 10. 2018 – zasazení lionského 

stromu na nám. TGM v Plzni při příleži-

tosti 100 let LCI a 100 let ČSR

• Od 1. 10. 2018 výstava fotografií Jitky 

Krejčové „Taje Altaje – Altajem na vozíčku“ 

v návštěvnickém centru ČEZ. Výstava po-

trvá do konce listopadu, plánují se bese-

dy o LCI nejen s handicapovanými, ale se 

seniory.

• Listopad 2018 – Začíná cyklus lionských 

hudebních večerů „Trochu lásky neuškodí“

• Sběr nepotřebných brýlí pro třetí svět

• Lví očko 2019

• Příprava Charitativního golfového turnaje 

v r. 2019 
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Foto: Ján Mišiak Miškovič

Mesto Žilina sa stalo miestom stretnu-
tia lionov od piatku 18. mája do nedele 
20. mája 2018. Celý priebeh oficiálnej 
a sprievodnej časti XXVI. konventu za-
bezpečoval náš pánsky Lions Club Žilina.

V piatok po zasadnutí Kabinetu guvernéra 

sa v Dome umenia Fatra v Žiline uskutočnil 

už 14. ročník benefičného koncertu. V úvode 

koncertu sa uskutočnila slávnostná výmena 

prezidentov žilinského klubu, prijatie nové-

ho člena. Výťažok z koncertu venovali formou 

symbolického šeku mestskému športovému 

klubu nevidiacich a slabozrakých športovcov. 

V závere krátkej úvodnej slávnosti odovzdal 

guvernér dištriktu diplomy LCI predstaviteľom 

ŠKO Žilina za ich dlhoročnú ochotu a pomoc 

pri organizovaní tohto vznešeného podujatia. 

Vysoká profesionalita orchestra a nádherná 

hudba umocňovala umelecký zážitok z kon-

certu. Po skončení koncertu sme sa presunuli 

z Domu umenia Fatra do neďalekého reštau-

račného zariadenia VIX, kde nás čakal spolo-

čenský večer spojený s večerou formou rautu, 

víno, ľudová hudba...

V sobotu sa uskutočnila slávnostná i pra-

covná časť XXVI. Konventu LCI D 122 – ČR a SR. 

Pre tých, ktorí sa nezúčastnili rokovania bol 

pripravený sprievodný 

program. Účastníci mali 

možnosť vybrať si z výle-

tov do výrobného družstva 

OKRASA založeného v roku 

1954 a špecializujúceho sa 

výhradne na tradičnú výro-

bu sklenených vianočných 

ozdôb. Výlet pokračoval 

návštevou Slovenského or-

loja v obci Stará Bystrica. Je 

to prvý orloj nielen na Ky-

suciach, ale dokonca na ce-

lom Slovensku. Unikátny vy-

rezávaný drevený pohyblivý 

betlehem, ktorý sa nachádza 

v predsieni kostola sv. Cyrila 

a Metoda v centre obce Ter-

chová bol ďalšou zastávkou 

sprievodného programu. 

Druhá časť výletníkov ab-

solvovala viac adrenalínový 

výlet. V osemsto ročnej his-

tórii slovenského pltníctva 

významné miesto patrí Žili-

ne a jej okoliu. Súvisí to aj 

s tým, že leží na brehoch rie-

ky Váh, ktorá svojou dĺžkou 

a vyhovujúcou šírkou koryta bola akoby pred-

určená na využitie na prepravu dreva vodnou 

cestou na veľkú vzdialenosť.

Strečniansky prielom pohorím znamenal 

pre pltníkov dobrodružstvo, ale tiež nezvyčaj-

né zážitky prvých cestovateľov. Hlboký prie-

smyk s množstvom meandrov, vymyslených 

i skutočných nástrah s panenskou prírodou 

Malej Fatry, ktorému trónia dva hrady, bol 

úsekom, na ktorý sa tešili, i ktorého sa obáva-

li. Účastníci splavovali asi sedem kilometrový 

úsek rieky Váh a počas veselej plavby sprie-

vodcovia vyhrávali na harmonike. Jedinečný 

prevoz cez rieku Váh, počas ktorého sme si 

užili krásny výhľad na hrad Strečno a okolie.

Hymna LCI a príchod guvernéra D122 

odštartovali slávnostné sobotné dopolud-

nie konventu. Na úvod delegátov pozdravil 

hosť PDG prof. Dr. Klaus Letzgus, Council 

XXVI. Konvent D122 
BohuMír Bobo Krátky
DG D122 2017- 18

18. mája 2018 sa v Dome umenia Fatra v Žiline uskutočnil už 14. ročník benefičného kon-
certu Štátneho komorného orchestera  (SLOVAK SINFONIETTA), ktorým si Lioni zo žilinské-
ho klubu pripomínajú slávnostné chvíle z roku 2001, keď bol LC Žilina  prijatý do svetovej 
rodiny Lionov.

B.Krátky (DG) oboznámil prítomných členov Konventu so 
správou o stave Distriktu 122.
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v Žiline

Spoločná fotografia účastníkov Konventu v Holiday Inn. Distrikt počas končiaceho lionského roka 2017-18 pod taktovkou B. Krátkeho 
(DG) fungoval ako dobre „naladený orchester“.

Appointee for Europe z MD 111-Germany. Dis-

trict Governor Bohumír Krátky po príhovore 

hosťa predniesol „Správu o stave a činnosti 

D122, v lionskom roku 2017-2018“. Oficiál-

nu časť sme uzatvorili poďakovaním ocene-

ných lionov z nášho dištriktu (viac strana 16). 

Schválením Programu pracovnej časti sme 

začali pracovnú časť konventu. Kontrola plne-

nia uznesenia posledného konventu a správa 

revízora účtov predchádzali udeleniu absolu-

tória IPDG Lei Janků, Nasledovalo schválenie 

aktualizovaného a doplneného základného 

dokumentu našej organizácie, Konstituce 

a Stanovy LCI D122 - ČR a SR, ktoré sme na 

viacerých spoločných stretnutiach počas roku 

diskutovali. Prezentácia kandidátov na post 

druhého viceguvernéra pre nasledujúce ob-

dobie nám ponúkla na výber dvoch lionov. 

Následne v tajnom hlasovaní bolo zvolené 

vedenie na obdobie 2018-2019. Počas sčí-

tavania hlasov zaznela správa pokladníka 

dištriktu o predbežnom hospodárení D122 

v aktuálnom roku a súhrnná správa guver-

néra dištriktu o stave projektoch dištriktu 

122. Oznámením výsledkov volieb sa prítomní 

dozvedeli zloženie vedenia D122 pre LY2018-

19 (viac strana 4). Schválenie rozpočtu na 

nasledujúci lionský rok prinieslo zásadný po-

stoj, nás lionov ako celku, k vyjadreniu súhla-

su a podpory globálneho rámca služieb LCI 

(viac strana 43). Delegáti svojim hlasovaním 

finančnou čiastkou z rezerv D122 podporili 

všetky programy dištriktu a aj ich doplnenie 

o nové oblasti (Diabetes, Environment, Hun-

ger, Vision, Pediatric Cancer). Po ukončení 

a gratuláciách novému vedeniu sa väčšina 

z nás lúčila so slovami, už sa teším na budúci 

rok do Pardubíc.

Po ukončení pracovnej časti Konventu 

organizátori pripravili spoločný program pre 

delegátov aj sprevádzajúce osoby s názvom 

„Historické centrum Žiliny“, prehliadku so 

sprievodcom spojenú s návštevou Knihárskej 

dielne Lidy Mlichovej v Rosenfeldovom paláci. 

Rosenfeldov palác bol postavený v secesnom 

štýle v roku 1907 podľa žilinského architekta 

Mikuláša Rautera. Kultúrno gastronomickým 

zážitkom bol galavečer v priestoroch kongre-

sovej sály Millenium Hotela Holiday Inn.

Pre tých, ktorým sa v Žiline páčilo a zdrža-

li sa do nedele 20. 5. 2018, bola po raňajkách 

pripravená prehliadka Budatínskeho hradu 

a zámockého parku, spojená s úžasnou vy-

hliadkou z veže Budatínskeho hradu, ktorý 

vznikol ako strážny hrad v druhej polovici 

13. storočia. Pochvala organizačnému tímu 

prichádzala zo všetkých strán, právom. 
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Oceňovanie počas konventu 
v Ž iline
BohuMír Bobo Krátky
DG D122 2017-18 Foto: Ján Mišiak Miškovič

Z rúk B. Krátkeho (DG) prevzali ocenenie medzinárodného prezidenta Lioni: J. Miškovič, Č. Koželuha, R. Mistrík a P. Mora

A. Belaj prevzal ocenenie Lion of the Year D122 za lionský rok 2017-18.

Slávnostná časť 26. konventu v Žiline 
má aj časovo náročnejšie body progra-
mu, no oceňovanie patrí medzi tie, kde 
potlesku nie je nikdy dosť. Mojou milou 
povinnosťou bolo odovzdať viac ako päť-
desiat ocenení, ktoré navrhli prezidenti 
našich klubov.

Ocenenie minulého medzinárodného pre-

zidenta Bob Corlew (IPIP) pre našu bez-

prostredne minulú guvernérku Leu Janků 

(IPDG, LC Brno Špilberk) som odovzdal 

za úspešný predchádzajúci lionský rok 

2016-2017.

Tri ocenenia Certifikate of Appreciation 

DG Bohumír Krátky smerovali k rukám našich 

PDGs. PDG Daniela Vojtušová (LC Bratislava 

Danubius), PDG Emilia Štěpánková (LC Plzeň 

Bohemia), PDG Radim Dvořák (LC Rychnov 

nad Kněžnou) a prezidentovi klubu ZCh. Mi-

lanovi Ondrušovi (LC Žilina).

Certifikate of Appreciation od medzi-

národného prezidenta Naresh Aggrwal (IP) 

som odovzdával s veľkým poďakovaním a reš-

pektom našim štyrom lionom: Ján „Mišiak“ 

Miškovič (LC Banská Bystrica), Čestmír Ko-

želuha (LC Plzeň City), Róbert Mistrík (LC 

Banská Bystrica) a Pavol Mora (LC Banská 

Bystrica).

Posledné ocenenie na konvente v Žiline 

bolo určené len pre jedného liona. Nášmu 

Lion of the Year 2017-2018 Andrejovi Belajovi 

z Lions Club Nitra. Ocenenie má pre človeka 

najväčší význam vtedy, keď má podobu kon-

krétnych slov. Niekedy sa nám slová uznania 

však veľmi ťažko dostávajú z úst, lebo na-

formulovať to, čo všetko sa skrýva za činmi 

nie je vždy jednoduché a ľahko vyjadriteľné. 

Poďakovanie a moja úcta patrí všetkým dob-

rovoľníkom, ktorí venujú to najcennejšie čo 

majú, a to je voľný čas. 
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Svetový deň životného
prostredia
Vlasta Čamajová
LC Heart of Slovakia Foto: Ján Mišiak Miškovič

Všetko sa začalo jedným príspevkom na 
facebook stránke odbornej organizácie 
Ministerstva životného prostredia SR 
dňa 28. marca 2018, na ktorý sa nedalo 
nereagovať.

Máme pre vás parádnu ponuku! Mimovládne 

organizácie, občianske združenia, komu-

nitné centrá, neziskovky… venujúce sa 

ochrane prírody a životného prostredia, 

z Banskobystrického regiónu! Ponúknite 

nám environmentálny program pre deti a ich 

rodičov, vymyslite aktivity na zaujatie oko-

loidúcich a môžete sa stať partnerom osláv 

25. výročia SAŽP

8. júna 2018 na námestí SNP v Mesto Banská 
Bystrica od 10:00 do 17:00.

V spolupráci s SAŽP otvárame príležitosť 

pre banskobystrické mimovládky, aby pripravi-

li pre deti a mládež, rodiny s deťmi zaujímavé 

aktivity súvisiace s ochranou životného pros-

tredia. Súčasťou podujatia bude aj prezentácia 

aktivít organizácií.

Slovenská agentúra životného prostredia 

(SAŽP) pozvala organizácie na oslavu svojho 

25. výročia a Svetového dňa životného pros-

tredia. Podujatie sa uskutočnilo dňa 8. júna 

na Námestí SNP Banská Bystrica pod zášti-

tou primátora mesta Banská Bystrica. Medzi 

partnermi nechýbali ani zástupcovia troch 

klubov LC Banská Bystrica, LC Heart of Slo-

vakia a LC Nitra.

Počas slnečného dňa návštevníci námes-

tia mohli vidieť zelené technológie, rôzne 

úspory energie, aktivity v prospech ochrany 

životného prostredia či udržateľnej mobili-

te. Vedľa hlavného pódia stál aj stánok v kto-

rom sa prítomí lioni predstavili celosvetový 

program Lions Recycle for Sight. Práve ten-

to program, ktorý dáva možnosť opäť vidieť, 

spĺňa environmentálne posolstvo o znížení 

odpadov o opakovanom použití či recyklá-

cií. Každý lion, každý klub, celosvetovej 

organizácie LCI, počas realizácie či podpore 

zberu nepotrebných okuliarov napĺňa úsilie 

v oblasti ochrany životného prostredia.

Celodenný záujem o lionský stánok 

prekvapil organizátorov a postupne dával 

odpoveď návštevníkom na častú otázku: Čo 

sa dá robiť s použitými okuliarmi? Niektorí vy-

 užili možnosť a priniesli nepotrebné okuliare 

a získali nové certifikované slnečné okuliare 

a informáciu, kam môžu odovzdať ďalšie oku-

liare na recykláciu. 

V.Čamajová (LC Heart of Slovakia) mala „plné ruky práce“. O stánok nášho Distriktu bol 
veľký záujem.

Pri Maxiokuliaroch si spravili spoločnú fotografiu, zľava: M. Vigaš (LC Banská Bystrica), 
B. Krátky (DG), mím Miroslav Kasprzyk, M .Taškár (LC Nitra), P. Mora (II. VDG), A. Palescho-
vá (ZO ÚNSS Banská Bystrica), J. Miškovič (LC Banská Bystrica).
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Svetový týždeň glaukómu
v Banskej Bystrici
Ján Mišiak Miškovič
Člen kabinetu D122 Foto: Ján Mišiak Miškovič

Spoločné foto hlavných aktérov po náročnom dni merania v SC EUROPA.

Učastníci prvého rozbehu „Behu v tme“ na štarte s moderátorom a zabávačom Richardom Vrablecom.

Bezplatne sme 
zmerali vnútroočný 
tlak 238 ľuďom.

Tohtoročný Svetový týždeň glaukómu 
WGW (World Glaucoma Week) pripadol 
na dni 11.–17. 3. 2018. 

Toto významné svetové podujatie sme zahájili 

v obchodnom centre EUROPA SC v pondelok 

12. 3. 2018 v čase od 9.00-16.00 hod. V rámci 

prevencie bolo bezplatne zabezpečené mera-

nie vnútroočného tlaku 238 ľuďom a následná 

konzultácia s primárkou II. očnej kliniky SZU 

MUDr. Máriou Praženicovou a MUDr. Annou 

Matisovskou. Okrem už tradičného zberu pou-

žitých okuliarov a výstavky optických pomôcok 

pre nevidiacich a slabozrakých, ktoré zabez-

pečilo Krajské stredisko ÚNSS ako aj ukážka 

činnosti vodiaceho psíka Lady nevidiacej 

Márie Debnárovej. Po prvýkrát bola naša čin-

nosť rozšírená o meranie hladiny cukru v krvi 

(glykémie) 120 z meraných glukomerom firmy 

ABBOTT ako aj meranie krvného tlaku, ktorého 

sa zúčastnilo 133 záujemcov.

Následne v stredu 14. 3. 2018 prebehla 

prednáška na téme „Glaukóm tichý zlodej zra-

ku“ na Katolíckom gymnáziu Štefana Moy-

zesa v Banskej Bystrici. Okrem odborných 

prednášok našich skvelých dám MUDr. Márii 

Praženicovej a MUDr. Anny Matisovskej vo 

svojej prednáške život s glaukómom poroz-

právala pacientka Mária Svatá z Novej Bane. 

Študentov však najviac upútala ukážka práce 

nevidiacej Márii Debnárovej s vodiacim psom 

Lady, v závere lion Ján Mišiak Miškovič pred-

stavil činnosť lionov ako „rytierov slepých“ 

a poslania 100 ročného lionského hnutia 

vo svete.

V popoludňajších hodinách na štadió-

ne VŠC DUKLA Banská Bystrica po vlaňajšom 

úspešnom I. ročníku nemohol chýbať „Beh 

v tme“. Tohto podujatia, ktorým sa snažíme 

priblížiť život zrakovo postihnutých, účast-

níci prebehnú trať dlhú 450 m s klapkami na 

očiach. 109 bežcov sprevádzal a svojím hu-

morom bavil zabávač Richard Vrablec. Po do-

behnutí do cieľa každý bežec dostal účast-

nícky diplom. Veľká vďaka patrí všetkým 

zúčastneným ako aj Slovenskej glaukómovej 

spoločnosti, II. očnej klinike SZU,Krajskému 

stredisku Únie nevidiacich a slabozrakých Slo-

venska, spoločnosti BCF, Katolíckemu gym-

náziu Štefana Moyzesa, obchodnému centru 

EUROPA SC, VŠC DUKLA Banská Bystrica ako 

aj členom LC Banská Bystrica.

Tejto akcie sa zúčastnili kluby LC Banská 

Bystrica, LC Krupina, LC Heart of Slovakia a LC 

BB-Zvolen Crystal. 
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Foto: archív autora

38 125 okuliarov 
v Turíne
BohuMír Bobo Krátky
DG D122 2017-18

Prepočítanie okuliarov na štadióne v Banskej Bystrici. 

Zľava: DG BohuMír Bobo Krátky a Ján Mišiak Miškovič při nakladaní zozbieraných oku-
liarov v Banskej Bystrici.

Zľava: Čestmír Koželuha, Čestmír Koželuha ml. a Lion Marco Duriff z Centro Italiano 
Lions Raccolta Occhiali Usati. 

Málo kto vie, že pre pracovné povinnosti sa 
naplánovaný odvoz okuliarov v máji roku 
2017 musel odložiť na neurčitý termín. 
V tom čase bolo zrejmé, že množstvo zo-
zbieraných okuliarov je výrazne väčší ako 
rok predtým.

Ak bude trend zberu pokračovať (a pokračoval) 

máme problém. Počas stretnutí kabinetu sme 

zmenili objemovú jednotku keď sme hovorili 

o počte okuliarov. Namiesto máme asi 20-30 pl-

ných krabíc sme začali odhadovať objem v met-

roch kubických. Čím ďalej sa začalo hovoriť o od-

hade 4, 5 možno až 6 metrov kubických. Údaje 

o počte okuliarov sme si už netrúfli ani vysloviť. 

V auguste roku 2017 sme dospeli k záveru, že je 

potrebné všetky okuliare vybaliť z krabíc, vyt-

riediť poškodené a pri opätovnom balení spo-

čítať. Keďže sme to mysleli vážne rozložili sme 

sa na certifikovanej bežeckej dráhe na štadióne 

v Banskej Bystrici a okuliare sme za asistencie ko-

misára Slovenských rekordov pána Igora Svitoka 

prepočítali. Pri tejto príležitosti sme vytvoril aj 

4 rekordy, no jeden z nich (Najväčšia zbierka oku-

liarov, 27.620 kusov) nám dal odpoveď ktorú sme 

hľadali. Okuliare sme uskladnili v sklade Liona 

Slavomíra Vígaša (LC Banská Bystrica). Zároveň 

sa počet krabíc v zbernom mieste pri Prahe zvýšil 

na 45 krabíc. V Plzni sa tiež začali kumulovať oku-

liare u zmocnenca dištriktu pre program zberu 

okuliarov Jindri Švarcovej (LC Plzeň Bohemia). 

Prešiel pol rok a po zasadnutí kabinetu v Brne mi 

ZCh Čestmír Koželuha (LC Plzeň City) povedal: 

„Bobo, pošli mi adresy kde všade sú okuliare na 

Slovensku a v Čechách“.

Milo ma potešilo, keď sa mi asi o dva týždne 

ozval Čestmír, a pýtal si adresu zberného miesta 

v talianskom Turíne. Zároveň mi povedal, že už má 

všetky okuliare zo Banskej Bystrici a Prahy v Plzni 

a plánuje prvý májová týždeň cestu do zberného 

miesta v Turíne. A tak sa aj stalo, 3. mája 2018 

dvaja Čestmírovia (otec a syn) priviezli a odovzdali 

do zberného miesta 38 tisíc 125 kusov okuliarov. 

O dva týždne počas 26. konventu v Žiline, som 

tento akčný čin ocenil ako ukážkový príklad „The 

Power of Action“ certifikátom uznania medziná-

rodného prezidenta LCI. Počas pracovnej časti 

konventu delegáti zvolili Liona Čestmíra Koželuhu 

na pozíciu 2. vice guvernéra D122. 
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Jarné stretnutie 
prezidentov v Brne
Pavol Mora
II.VDG D122 Foto: Ján Mišiak Miškovič

Účastníci stretnutia prezidentov slovenských a českých klubov v Grandhoteli v Brne.

Mohli by sme ju nazvať aj „pracovná so-
bota“, pretože sobotný program, ktorý 
sme v Grandhoteli Brno mali bol v prvom 
rade pracovný.

Členovia kabinetu guvernéra sa stretli pred-

poludní v malej zasadačke na svojom plánova-

nom treťom kabinete. Jeden z bodov programu 

bol aj finalizácia spoločného jarného stretnutia 

prezidentov lionských českých klubov a prezi-

dentov slovenských klubov. Už niekoľko rokov 

sa konali zvlášť stretnutia prezidentov českých 

klubov a prezidentov slovenských klubov. Táto 

zvyklosť priniesla otázky, prečo je to tak, a od-

porúčania skúsiť opäť urobiť spoločné stretnu-

tie. DG Bohumír Krátky vyhovel požiadavke, 

a tak sme sa vo veľkej zasadačke popoludní 

v sobotu 7. apríla 2018 stretli spolu.

Prezidenti klubov, niektorí v sprievode pr-

vých klubových vice prezidentov či sekretárov 

prekonali rôzne vzdialenosti. Dôvod bol priniesť 

informácie zo života svojich klubov, vypočuť si 

ako realizujú akcie v iných kluboch no a hlavne 

stretnúť známe aj nové tváre.

Stretnutie otvoril DG, ktorý v prezentácií 

zdôraznil, že obdobie, ktoré prežívame je obdo-

bím viacerých výročí v LCI a ako najpočetnejšia 

humanitárna organizácia na svete zlepšujeme 

viacero oblastí. Vyzval kluby k spoluúčasti a aby 

našli príležitosť v Globálnom rámci služieb (viď 

strana 43.) pre rast členstva a zvýšenie vplyvu 

vo svojich komunitách. Povedal, že na tomto 

stretnutí sa náš dištrikt plošne zapojí do progra-

mu Diabetes, tak aby každý klub mohol začať 

realizovať novú servisnú službu vo svojej komu-

nite. Po jeho prezentácií nasledovala prednáš-

ka zmocnenca dištriktu pre program Diabetes. 

Lion Marián Korčok (LC Krupina) prezentoval 

nárast celosvetovej epidémie, jej dôsledky na 

zdravie a ako môžeme mi lioni pomôcť s preven-

ciou. Počas prednášky vysvetlil spôsob merania 

hladiny cukru v krvi a odporúčania pohybových 

a stravovacích návykov pre ľudí, ktorí spadajú 

do ohrozenej skupiny. Cez prestávku zástupca 

každého klubu prevzal merací prístroj Abbot, 

ktoré zabezpečil kabinet bezplatne ako štar-

tovací bod pre novú servisnú službu. Ďalšou 

spoločnou témou je partnerstvo s organizáciami 

SONS v Čechách a ÚNSS na Slovensku. Spoločne 

podporujeme obe organizácie v projekte Bíla/

Biela pastelka. Sú to plošné kampane našich 

partnerov v dvoch štátoch počas ktorých sme 

nápomocní a zviditeľnení. Táto téma priniesla 

živú diskusiu v ktorej sa prezentovali aj proti-

chodné názory, DG preto využil svoju možnosť 

zasiahnuť do diskusie a upozornil, že nám ide 

o spoločný cieľ, ktorý dosiahneme hľadaním 

motivácie pre všetkých. Takmer štvorhodino-

vé stretnutie ukončili vystúpenia prezidentov 

klubov. Je to priestor na zdieľanie všetkých 

skúseností z činnosti v kluboch a ich fungovaní 

v komunitách.

Počas večerného programu, ktorý pripravili 

členovia LC Brno Špilberk, sa diskutovalo v men-

ších skupinkách, ktoré hodnotili naše spoločné 

stretnutie veľmi pozitívne a jednoznačne vhod-

né aj do budúcna. Toto stretnutie a spoločná 

diskusia priniesla do troch dní aj rozhodnutie 

DG Bohumíra Krátkeho pokračovať v partner-

stve s organizáciami SONS a ÚNSS. V jeho roz-

hodnutí z 10. apríla 2018 sa uvádza, citujem: 

„Zabezpečiť dohovor o materiálnej podpore 

s partnermi SONS a ÚNSS, následne realizovať 

kroky a pokračovať v Dištriktných pojektoch Bíla 

a Biela pastelka v lionskom roku 2018-2019.“
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Voda, vínko, verejnosť 
a Lions
BohuMír Bobo Krátky
DG D122 2017-18 Foto: archív autora

„Guvernér, chceš aby som splnil nejakú 
konkrétnu úlohu?“ opýtal sa ma Janko 
Dudáš, keď jeho rozhodnutie súhlasiť 
s členstvom v kabinete bolo na spadnu-
tie. „Áno, zorganizuješ jedno stretnutie 
všetkých klubov regiónu, najlepšie aj za 
účasti verejnosti.“, odpovedal som.

Toto boli prvé myšlienky, ktoré vyústili 

do krásneho stretnutia. Jeden víkend za-

končili lioni v bratislavskom regióne spo-

ločne, pri vode a vínku. Posledný aprílový 

piatok sa na Zlatých Pieskoch v reštaurácií 

U zlatého vodníka v Bratislave st retlo 88 

zástupcovi všetkých klubov bratislavské-

ho regiónu plus zástupcovia dvch klubov 

mimo bratislavského regiónu a pozvanie 

prijalo aj 23 sympatizantov. Privítali nás 

RCh Lion Ján Dudáš, ZCh Katarína Žiaková 

a ZCh Ladislav Balász. Využil som možnosť 

pozdraviť všetkých a povedať im, ako a kedy 

vznikla myšlienka spoločného stretnutia. 

Stretnutia, ktoré je neformálne, hoci sme 

súčasťou organizácie, ktorá má presne or-

ganizovanú a koordinovanú činnosť, naši 

členovia klubov si nájdu čas a radi sa stretnú 

aj s verejnosťou. Prezidenti klubov nás do-

slova zavalili množstvom klubových aktivít 

a reagovali na otázky prítomnej verejnosti. 

Naše klubové aktivity zaujímajú verejnosť 

a rovnako sa verejnosť zaujíma aj o člen-

stvo v našich kluboch. Čo robíme v kluboch 

a komu tým pomáhame je pre ostatných 

rozhodujúcim faktorom, či sa opýta, ako je 

možné stať sa členom klubu. Takéto stretnu-

tia majú význam pre jednotlivcov, ktorý majú 

záujem dozvedieť sa o nás viac a zviditeľňujú 

nás ako celok. Počas večere sa na rad dostali 

aj dve vinárstva, ktoré prezentovali výsledky 

svojej práce so snahou potešiť naše chuťové 

poháriky a pomôcť k zblíženiu a spoznaniu, 

ktoré sa pri výbere formy tejto spoločnej 

akcie predpokladalo. Podarilo sa s prísľubom 

pokračovania už najbližšiu jeseň. 

Naše klubové aktivity 
zaujímajú verejnosť

Spoločné fotografovanie, zástupca LEO klubu, členovia štyroch LIONS klubov s pozvanou 
verejnosťou. 

Diskusie prítomných lionov počas večere 
v priestoroch reštaurácie U zlatého vodníka 
na Zlatých pieskoch v Bratislave. 
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Foto: archív Róberta Mistríka

Poté, kdy náš dámský LC Plzeň Bohemia 
úspěšně ukončil první pololetí lionského 
roku 2017/2018 adventním koncertem 
a předvánočním prodejem laskomin k sva-
řenému vínu, pustily jsme se do našich 
společenských aktivit a projektů pomoci 
hned na začátku kalendářního roku 2018.

V sobotu 6. ledna 2018 jsme se za krásného 

„jarního“ počasí sešly u naší současné klubové 

strážkyně pokladny Heleny Noskové, abychom 

na chatě u Drahotínského rybníka oslavily 

její narozeniny. Byly to příjemné chvíle, plné 

přírodních i kulinářských zážitků, pochutnaly 

jsme si na vlastnoručně opečených špekáč-

cích, domácím chlebu, škvarkové pomazánce 

a spoustě jiných dobrot. Přitom jsme společně 

plánovaly naše aktivity v druhé polovině to-

hoto lionského roku.

V úterý 9. ledna 2018 jsme navštívili bene-

fiční jazzový koncert v Jazz klubu Reduta, po-

řádaný Lions Clubem Praha První. Zahrál nám 

Základní umělecký Big Band, jehož členkou je 

Lionka Ivanka Taškárová, pod vedením dirigenta 

Ladislava Zámečníka. Hned následující sobotu 

13. ledna 2018 jsme vyrazily ve velké sestavě 

již tradičně na lionský benefiční ples do naší 

milované Žiliny. Jako každý rok jsme si spolu 

s našimi partnery užily noblesní a přitom velmi 

přátelskou a milou atmosféru této významné 

společenské události. 10. února jsme pak v „ple-

sání“ pokračovaly již také tradičně na lionském 

plese pořádaném oběma brněnskými lionskými 

kluby v Hotelu Grand v Brně.

Ve čtvrtek 1. března 2018 jsme se rovněž 

v hojném počtu zúčastnily vernisáže a slavnost-

ního zahájení prodejní výstavy výrobků klientek 

Domova Zvíkovecká kytička v Mladotově domě 

na Pražském hradě. Jako každý rok jsme si odtud 

odvezly spoustu velikonočních kraslic, keramic-

kých zajíčků, velikonočních věnců, polštářků 

a jiných krásných a užitečných věcí a přispěly 

jsme tak klientkám stacionáře na úhradu je-

jich léků a jiných potřeb, na které nestačí jejich 

vlastní finanční prostředky.

V březnu jsme pak pokračovaly v aktiv-

ní účasti na lionské plesové sezóně. V pátek 

16. března 2018 jsme se vypravily na lionský 

ples do Mariánských Lázní a hned následující 

sobotu jsme se v hojném počtu zúčastnily plesu 

pořádaného naším sponzorským Lions Clubem 

Plzeň City. Oba plesy byly tradičně velmi pěkné 

a navíc jsme byly úspěšné i v tombole.

Tím jsme ale neskončily s kulturním vyžitím. 

V úterý 20. března 2018 jsme vyjely do Výcho-

dočeského divadla v Pardubicích, v němž Li-

ons Club Pardubice pořádal divadelní předsta-

vení „Co takhle ke zpovědi… pane premiére?“ 

v hlavních rolích s Petrem Nárožným a Janem 

Čenským. Po vydařené komedii a krátkém po-

sezení s pardubickými Liony jsme se některým 

humorným scénám smály ještě na cestě domů.

Ve středu 11. dubna 2018 jsme pořádaly 

v pořadí již 21. benefiční koncert z cyklu Vlíd-

ný tmavomodrý svět ve výstavní síni Západo-

české galerie Masné krámy v Plzni. Tentokrát 

bylo téma koncertu „Poezie a romantika ve 

slavných melodiích“ a výtěžek koncertu jsme 

věnovaly dvouletým zrakově postiženým děv-

čátkům Danielce a Denisce Fiedlerovým a Rané 

péči KUK v Plzni. Holčičky se také s rodiči kon-

certu zúčastnily a všechny nás příjemně pře-

kvapily tím, jak byly hodné a pozorné, vydržely 

poslouchat a sledovat celý koncert. Doufáme, 

že jim náš příspěvek pomůže v jejich nelehké 

životní situaci.

Následující den, 12. dubna 2018 jsme se se-

šly na mimořádném setkání v prostorách Optik 

studia Švarc, kde pro nás Jindra Švarcová se 

svým manželem, naším dlouholetým podpo-

rovatelem, připravili dámský večírek. Během 

příjemné zábavy jsme si mohly vybrat z nových 

kolekcí brýlí, zakoupit si krásné ručně vytvářené 

šperky, potěšit se přírodními vůněmi a hlavně 

si užít naší vzájemné společnosti.

V květnu nás pak čekala největší lionská 

událost roku – výroční konvent v Žilině. Naše 

jedenáctičlenná výprava si konvent opravdu 

užila. V pátek 18. května 2018 jsme se všech-

ny zaposlouchaly do nádherných tónů klasické 

hudby v podání Štátneho komorného orchestru 

v Žilině, poté následoval společenský večer pod 

heslem Get – Together, ne kterém nám naopak 

hrála lidová slovenská hudba. Ty z nás, které 

nebyly delegátkami klubu na sobotním jedná-

ní konventu, se zúčastnily skvěle vymyšleného 

a zorganizovaného doprovodného programu, 

zhlédly ruční výrobu vánočních ozdob v Okra-

se Čadca, plavily se na pltích po řece Váh a za-

končily výlet návštěvou Penzionu Vršky v Ter-

chové, kde ochutnaly slovenskou kapustnicu, 

bryndzové halušky a výborné pivo z domácího 

pivovaru. Večer pak jsme se opět všechny sešly 

na Lionském galavečeru v hotelu Holiday Inn 

v Žilině, kde se nejen poslouchala cimbálová 

muzika, ale také se při ní zpívalo a tančilo, stej-

ně jako při taneční hudbě v kongresovém sálu 

LC Plzeň Bohemia bilancuje druhé pololetí 
lionského roku 2017/2018
PDG Emília Štěpánková
LC Plzeň Bohemia

Prezidentka klubu L.Brodzianska odovzdáva symbolický šek rodičom dievčat Danielky 
a Denisky Fiedlerovým.
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hotelu. Výlet na konvent jsme zakončily opět 

kulturním zážitkem – prohlídkou Budatínské-

ho zámku. Přálo nám také počasí a tak jsme se 

z distriktního konventu vrátily spokojené a plné 

nádherných zážitků. Už teď se těšíme na další 

konvent v Pardubicích.

Abychom se na Pardubice pořádně připra-

vily, týden po konventu jsme opět ve velkém 

počtu vyjely do tohoto krásného města na Labi. 

Zúčastnily jsme se tam na pozvání nového Lions 

Clubu Pardubice Hradubice jejich slavnostního 

uvedení do lionské rodiny – Charter Night. Byl 

to nádherný, velice důstojný a veskrze lionský 

večer, jehož se zúčastnili všichni nejvyšší před-

stavitelé našeho distriktu a plný sál Lionek a Li-

onů. Moc děkujeme charter prezidentce Lidce 

Ministrové za pozvání a možnost být v tak dobré 

společnosti. Náš pardubický víkend pokračoval 

druhý den účastí na 1. kvalifikačním dostihu na 

Velkou Pardubickou, na závodišti jsme byly spo-

lu s řadou dalších lionských přátel v lionské lóži 

a byla to pro některé z nás i výborná příležitost 

k nákupu nových klobouků. Sobotní večer se 

pak nesl ve znamení tradiční události pánského 

Lions Clubu Pardubice – Zámecké slavnosti, kte-

rou tento klub pořádá každý rok při výročí svého 

vzniku. Jako vždy nechyběl bohatý kulturní pro-

gram i úspěšná dražba uměleckých předmětů.

Protože květen je měsícem bohatým na li-

onské aktivity, druhá polovina členek našeho 

klubu se tentýž den, v sobotu 26. května 2018, 

vypravila do Zvíkovce, kde Domov Zvíkovecká ky-

tička také již tradičně pořádá Den s Liony. Naše 

děvčata opět pomáhala při soutěžích klientek 

domova, přivezly jsme s sebou kabelky, bižu-

terii, kosmetiku a spoustu dalších věcí, které si 

pak klientky mohly „koupit“ v bazárku za získa-

né body v soutěžích. Opět jsme mohly sledovat 

úsilí klientek stacionáře a jejich následnou ra-

dost, když za toto úsilí získaly odměnu.

Nechyběly jsme ani v královském městě 

Zvolen, kde se tento rok konala jumelage s ba-

vorskými distrikty Bayern Ost a Bayern Nord. 

Díky péči Lionů z Lions Clubu Zvolen a Lions 

Clubu Banská Bystrica jsme s našimi bavorský-

mi přáteli prožily krásný víkend plný zážitků 

kulturních i společenských, navštívily jsme Zvo-

lenský zámek, zámek Vigláš, Pustý hrad, Bansku 

Štiavnicu, Počúvadelské jazero, pivovar ERB, 

vyslechly jsme nádherný pěvecký koncert v dře-

věném kostele v Hronseku.

Ve čtvrtek 21. června 2018 jsme měly po-

slední schůzku v tomto lionském roce, na které 

prezidentka klubu Lenka Brodzianská předala 

vedení klubu nově zvolené prezidentce Janě 

Tlusté. Při té příležitosti jsme stávající prezi-

dentce Lence upřímně poděkovaly za to, jak náš 

klub provedla tímto lionským rokem. Paní pre-

zidentka naopak poděkovala všem našim Lion-

kám, které v tomto roce odvedly velký kus práce.

Závěrečnou schůzkou ale naše aktivity ne-

skončily, v pondělí 25. června jsme uspořádaly 

lionské dopoledne pro žáky Základní školy a Ma-

teřské školy pro zrakově postižené a vady řeči 

v Plzni. Této škole se náš klub věnuje dlouho-

době a rovněž jí finančně přispívá. Druhý den 

jsme se na pozvání pánského Lions Clubu Plzeň 

City zúčastnily (také již tradičně) bowlingového 

turnaje, v němž spravedlivě zvítězilo smíšené 

družstvo sestavené z obou klubů. Velice děku-

jeme Lionům z našeho sponzorského klubu za 

pozvání nejen na turnaj, ale i na jejich závě-

rečnou slavnostní schůzi a společnou večeři.

Náš klub měl v tomto pololetí ještě řadu 

dalších aktivit spojených s naším základním 

směřováním – pomoc nevidomým a slabozra-

kým, prevence očních vad dětí v mateřských ško-

lách a sběr použitých brýlí. O těchto aktivitách 

se dočtete na jiném místě tohoto čísla časopisu.

Potkaly nás však nejen věci příjemné, ale 

také méně příjemné. Deset členek našeho klubu 

se v květnu tohoto roku rozhodlo odejít a založit 

nový klub. Početně jsme tedy oslabily, ale po-

stupně se nám daří přijímat do našich řad nové 

Lionky, abychom mohly plnohodnotně v našich 

dosavadních aktivitách pokračovat. Velmi pozi-

tivně však hodnotíme všechna naše setkání s Li-

onkami a Liony z jiných klubů našeho distriktu 

v Čechách, na Moravě i na Slovensku. Stále si 

při těchto setkáních uvědomujeme, jak je dů-

ležitá sounáležitost, přátelství a vzájemná úcta, 

stejně jako lionské myšlenky, které nás všechny 

spojují. Na tomto místě se také sluší poděkovat 

za možnost setkávat se s nejužším vedením na-

šeho distriktu, na řadě lionských akcí, kterých 

jsme se zúčastnily, jsme se potkávaly s guver-

nérem distriktu Bohumírem Krátkym, s oběma 

viceguvernéry Janem Kalašem a Pavlem Morou 

a také s naším zónovým chairmanem Čestmírem 

Koželuhou. Velký dík patří prezidentce klubu 

Lence Brodzianské, která se svého úřadu zhos-

tila s velkou důstojností a noblesou, věnova-

la svému poslání spoustu času, zúčastnila se 

setkání prezidentů a řady lionských akcí spolu 

s námi. Přejeme jí v příštím roce, kdy bude práci 

klubu sledovat z pozice immediate past prezi-

dentky, hodně zdraví, pohody a stejnou chuť do 

lionské práce. Naší nové prezidentce Janě Tlusté 

pak přejeme, aby se jí v následujícím lionském 

roce vše dařilo a aby byl nejméně tak úspěšný 

a aktivní, jako ten, který právě končí. 

Členky klubu sa zúčastnili XXVI. Konventu v Žiline. Fotografia na pamiatku počas Galave-
čera v priestoroch hotela Holiday Inn, miesta konania konventu.
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Účasť slabozrakých a nevidiacich detí 
na bežeckom podujatí Devín-Bratislava 2018
Mojmír Šťastný 
LC Bratislava Istropolis

Nevidiaci účastník preteku v sprievode svojho spolubežca, ktorý sa pozerá za oboch.

Vždy, keď je niečo desiaty krát, tak si to 
uvedomujeme viac ako inokedy. Aj my sme 
boli tento rok v podobnej situácii. Nehľadali 
sme v tom príležitosť na oslavu, ale skôr na 
rekapituláciu a udržanie úrovne. O čo išlo? 
Išlo o účasť nevidiacich a slabozrakých žia-
kov na Národnom behu Devín -  Bratislava.

Pred 10 rokmi sme dostali nápad pozvať nejakého 

nevidiaceho bežca na toto najstaršie slovenské 

bežecké podujatie. Po malom prieskume napo-

kon padlo rozhodnutie pozvať žiakov z levočskej 

spojenej školy, teda nie dospelého športovca, 

ktorý sa už vie orientovať a pozná cestičky ako 

to všetko zvládnuť. Takže deti sa nám zdali ako 

správna cieľová skupina. Tiež nemalo zmysel, aby 

absolvovali celých 12 km, teda „Veľký Devín“. 

Stačil „Malý Devín“ 2,8 km, čo je sprievodná ak-

cia usporiadateľa STaRZu. V roku 2009 prišli na 

skúšku 4 súťažiaci + zopár pedagógov, ktorí boli 

zároveň aj spolubežcami. Zmestili sa do jedného 

auta. Na prvý krát sa rozsvietila tá správna iskra, 

pretože reakcia detí bola okamžitá a jasná. Bolo 

zrejmé, že o rok prídu znova…no a prišli o rok, 

o dva…aj o 10. Posledné razy už nie na jednom 

aute, ale autobusom pretože počet medzitým na-

rástol. Netreba sa prehrabávať v štatistikách. Aj 

tak sú lineárne - zo štyroch účastníkov na začiat-

ku bolo teraz 40. K levočskej škole sa medzičasom 

pridala aj škola na Svrčej ulici v Bratislave, po-

stupne sa pridali aj stredoškoláci, ktorí už odrást-

li zo základnej školy. No a napokon aj dospeláci 

na „Veľkom Devíne“. Ďalšia významná skupina 

v organizácii sú spolubežci. Z počiatočného vy-

užitia sprevádzajúcich pedagógov máme teraz 

dobrý zdroj v radoch bežcov, ktorí majú potrebu 

aj iného ľudského využitia. Na 10.ročníku sme ich 

mali 20 …odmenou im je tričko a dobrý pocit.

Našou snahou je ukázať deťom úspešných 

zrakovopostihnutých športovcov. Tak s nami už 

podebatovali a bežali Juraj Práger (horolezec 

a cyklista), Hanka Kolníková (šprintérka), Maj-

ka Demjanová (mašérka), Henrieta Farkašová 

(lyžiarka). Svojim príbehom už ale prispeli aj 

Pavol Kéri (začal behávať po úraze, keď stratil 

zrak) a Marek Sloboda (bývalý žiak SŠ Svrčia – 

dnes aktívny plavec). Veríme, že táto rodina sa 

bude prirodzene rozrastať, pretože príklady na-

ozaj motivujú a v prípade otázok, či rád, už majú 

všetci k sebe bližšie. Atmosféra je vždy výborná. 

Po úvodnom zoznámení sa detí so spolubežca-

mi hneď začína fungovať empatia a zvyčajne 

zotrváva až do posledného momentu pred od-

chodom domov, či dokonca funguje naďalej cez 

sociálne siete…ono totiž obidve strany sa učia 

navzájom. Dokonca aj tretia – verejnosť vníma 

toto spojenectvo veľmi pozitívne.

Veľká vďaka patrí aj usporiadateľovi 

behu – STaRZu, ktorý nás už vníma ako samo-

zrejmú súčasť a umožňuje nám štart bez prob-

lémov. Aj v programe podujatia sa vždy počíta 

so stánkom LC Bratislava Istropolis a rozhovo-

rom našich športovcov na pódiu s asistenciou 

pri losovaní tomboly.

Už teda 10 rokov naša akcia napĺňa heslo 

„Vbehni do života“ a veríme, že tomu bude tak 

aj naďalej. 
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Elektronická lupa
pre Dominiku
Miro Krasňan
CP LC Bratislava Istropolis Foto: archiv autora

Prezident LC Istroplois Bratislava Mirko Krasňan a prešťastná 9 ročná Dominika Kuchtová 
tešiaci sa z čítacej lupy.

Nová optická pomôcka zabezpečuje slabozrakej Dominike vyšší komfort pri učení a prí-
prave sa do školy.

LC Bratislava Istropolis sa od svojho 
založenia v roku 1991 sústreďuje na 
pomoc tým, ku ktorým nebol osud príliš 
priateľský a nedožičil im plnohodnotný 
život plný farieb, deti nevynímajúc a tu 
je jeden aktuálny príbeh.

Dominika Kuchtová je malá školáčka 

s podobným osudom, avšak s veľkou túžbou 

po poznaní a učení sa všetkému zaujímavé-

mu a novému.

Od Dominikinej maminy som sa dozve-

del, že chodí do Spojenej školy pre telesne 

postihnutých žiakov na Mokrohájskej ulici 

v Bratislave. Doma môže čítať a učiť sa po-

mocou elektronickej lupy, ktorá je fixná a nie 

je ju možné prenášať. V škole preto číta len 

s pomocou okuliarov a jej diagnóza jej neu-

možňuje stihnúť všetky školské povinnosti. 

Túto informáciu som odovzdal mojim kole-

gom, lionom. Členovia nášho klubu sa roz-

hodli ponúknuť Dominike pomoc. Našli sme 

vhodného dodávateľa kvalitnej elektronickej 

lupy a aj spôsob ako ju priniesť Dominike na 

vyskúšanie.

Nápad teda nemal ďaleko od rýchlej re-

akcie členov klubu. Spravili sme všetky po-

trebné kroky, výber dodávateľa, skúšobné čí-

tanie a spísanie Darovacej zmluvy a lekárom 

odporúčanú lupu sme Dominike darovali.

Radosť a úsmev na tvári malej ško-

láčky sú nám všetkým dostatočnou sati-

sfakciou a veľkou motiváciou pokračo-

vať v takejto pomoci. Veď zmyslom našej 

klubovej práce  je zlepšenie života ľudí so 

zdravotným postihnutím.

„Pomáhame“ 

Radosť a úsmev na tvári 
malej školáčky sú nám 
všetkým dostatočnou 
satisfakciou a veľkou 
motiváciou pokračovať 
v takejto pomoci.
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Lions kluby neznají 
v pomoci hranice…
Bohumír Fučík
LC Tábor

LC Tábor uspořádal v loňském roce už 
XVI. ročník cykloputování podél řek v Ra-
kousku či Německu. V Rakousku už není 
větší řeky kolem které jsme ještě nejeli. 
V loňském roce to byl nádherný „cyklo-
vandr“do Korutan. 

Jeli jsme podél řeky Gaal, Drávy, kolem nád-

herných jezer, které lemují typické vesničky 

či městečka s pozadím hor. Prostě nádhera. 

Nejvýstižněji to nazval kamarád Honza, který 

prohlásil: „Korutany, to je třešnička na dortu 

Rakousko.“ A má pravdu, protože tam je sku-

tečně vše a když se k tomu přidá pohostin-

nost, která tam panuje, tak se nám odtud ani 

nechtělo. Ubytování a stravování jsme měli 

v hotelu Rosentalerhof v Mühlbachu, který 

můžeme ve všem doporučit, jak skupinám, tak 

i pro rodinnou rekreaci. Cyklostezek je bezpo-

čet, jsou udržované a vedou nejzajímavějšímu 

památkami regionu.

Představte si, že u stezky máte desku, kde 

jsou zavěšeny všechny klíče a další pomůcky 

k opravě kola, dokonce i duše a pláště. Kasič-

ka nechybí a každý, když je v nouzi, jako náš 

kamarád Vítek, rád tam patřičný obnos dá. 

Je to vše při ruce a hlavně potřebné. Kdy to 

bude u nás? Asi by to mohlo být, ale dlouho 

by to tam nevydrželo, A když už jsme u toho, 

co našim sousedům závidíme, tak ještě jedna 

příhoda. V Německu, na horním toku Dunaje 

jsme se setkali se skutečným cestářem, kte-

rý udržuje danou cyklostezku. Za její stav je 

osobně zodpovědný a podle toho i vypadala.

Ještě bych se chtěl zmínit a hlavně podě-

kovat klubům v Rakousku a Německu, které 

nám velice pomáhají při přípravě našich tras. 

Jak při doporučení ubytování, stravování, ale 

i k návštěvě nejbližšího okolí. Výborné jsou 

i večerní besedy s danými kluby o lionské prá-

ci, výměně zkušeností. Jeden člen z LC Danu-

bius Linec p. Alzner Folkmar dokonce s námi 

několik etap i absolvoval. Díky patří klubům 

z Drážďan, Mnichova, Beilngries, Bad Tölzu, 

Dillingenu, Lienzu, Lince, St.Pölten, Salzbur-

ku, Mittenwaldu a dalším, se kterými jsme se 

setkali a byli rádi, že lion má přátele všude. 

Toto je důkaz solidarity a vzájemné pomoci 

lionského hnutí v praxi. I díky jim jsme měli 

možnost poznat památky u našich sousedů, 

kterých není málo, ale i jejich činnost v klu-

bech. Jsem rád, že nejen třepetající vlaječka 

našeho Lions klubu na mém kole, tak sbli-

žuje lidi. 

CZ a SK LION_02-2018.indd   26CZ a SK LION_02-2018.indd   26 07/09/2018   09:5707/09/2018   09:57



27ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

#LC

Foto: archiv LC Tábor

Táborský LC klub slavil
20 let existence
Petr Jan Vilímek
LC Tábor

Čas letí a od založení LC Tábor uplynulo 
již 20 let. Za tuto dobu se uskutečnilo 
mnoho dobročinných akcí, předalo přes 
1,8 mil. Kč potřebným a členové klubu 
zestárli, někteří odešli, jiní byli přijatí, 
ale klub funguje v přátelském duchu stále. 

U příležitosti výročí založení klubu uspořádal LC 

Tábor dne 2. 6. 2018 Charter night v prostorách 

hotelu Relax, kde se pravidelně 2x měsíčně klub 

schází. Akce se zúčastnilo kolem 60 současných 

i bývalých táborských lionů s manželkami, hos-

te z přátelského klubu Wiesmoor z Německa, 

manželé Horáčkovi z pražského LC Strahov San 

Giorgio, distrikt byl zastoupen ZCh. Boumou, 

přítomni byli zástupci Rotary klubu, čestným 

hostem byl senátor Mgr. Pavel Eybert. Všechny 

přítomné svým vystoupením dojala Ing. Ivana 

Töröková, její příspěvek přikládám na závěr 

tohoto článku.

Slavnostní část akce byla zahájena lion-

skou hymnou, krátkým úvodním slovem sou-

časného prezidenta Pavla Šimáka, který stručně 

zhodnotil dosavadní klubovou činnost, násle-

dovaly projevy hostů s předáním upomínko-

vých předmětů a darů. Byla udělena distriktní 

vyznamenání řadě členů klubu za dlouholetou 

aktivní činnost, rovněž byli oceněni vedením 

klubu další aktivní členové a předány odznaky 

u příležitosti 20.výročí. Kulturní program zajis-

tili žáci Základní hudební školy Oskara Nedbala 

v Táboře. Závěrem byl představen nový výbor 

klubu pro rok 2018 až 2019 a odstupují pre-

zident Pavel Šimák slavnostně předal novému 

prezidentovi Petrovi Čížkovi lionský zvon. Po 

skončení oficiální části následovalo občerst-

vení a hudební produkce spojená s tanečními 

kreacemi přítomných. Volná zábava, diskusní 

kroužky u baru i mimo, konzumace alko i nealko 

patří k takovýmto akcím a ani zde toto nechy-

bělo. Po celý večer probíhala projekce asi 1000 

fotek, které zachytily činnost klubu včetně kul-

turních a společenských akcí za celých 20 let. 

Tuto vzpomínkovou prezentaci připravil první 

prezident táborského LC a doposud jeden z nej-

aktivnějších členů Ing. Hofreiter, s pečlivostí 

jemu vlastní. V přilehlých prostorách sálu byla 

instalována výstavka, která zachytila hlavní 

aktivity klubu. Nechyběl fotografický přehled 

všech prezidentů za uplynulých 20 let. Byla též 

vystavena alba z pravidelných ročních cyklový-

letů, pořádaných dosavadním ceremoniářem 

panem Mgr. Fučíkem.

Vystoupení zástupkyně SONS
Dobrý den, ráda bych Vás pozdravila při Vašem 

významném shromáždění. Řada z Vás si mne pa-

matuje jako zpěvačku Posádkové hudby Tábor, 

Krajanky a dalších uskupení, která Vás řadu let 

potkávala na různých akcích. Dovolte, abych 

Vám vyprávěla svůj příběh:

V jeden den se mi změnil život – ráno jsem 

jela autem, necítila jsem se moc dobře a pak se 

mi udělalo zle. Zaparkovala jsem auto před do-

mem a z opatrnosti jsem k doktorce šla pěšky. 

Byla jsem s bolestmi nohy objednaná na neuro-

logii. Vstoupila jsem do ordinace a říkám paní 

doktorce své jméno, jako poslední si pamatuji, 

že ho chtěla zopakovat. Už to nešlo. V nemocnici 

jsem se po kontrolních vyšetřeních dozvědě-

la, že jsem prodělala cévní mozkovou příhodu, 

následkem které jsem přišla o většinu zorného 

pole, lékařsky zařazeno jako praktická slepota.

Po návratu z nemocnice jsem musela ode-

vzdat svůj řidičský průkaz, musela jsem se učit 

fungovat zcela jinak a nově. Nejhorší bylo smí-

řit se nejenom s handicapem, musela jsem se 

znovu učit pořádně mluvit, nevzpomněla jsem 

si na melodie chronicky známých věcí, které 

jsem zpívala, nedokázala jsem si uvařit ani čaj. 

Nejdříve nastoupila úžasná pomoc Tyfloservisu 

České Budějovice, která mi pomohla zvládnout 

základní domácí dovednosti a pohyb s bílou holí 

a pak jsem přišla do SONS Tábor. Na schůzce 

mne očekávalo děvče ve věku mých dětí a dívala 

jsem se s lehkou nedůvěrou, ale po vyslechnutí 

mých problémů řeklo vytouženou větu: „To ča-

sem půjde, to zvládneme!“ Díky mému pozitivní-

mu přístupu a chuti se postavit překážkám jsem 

dostala možnost pracovat v SONS Tábor, zpívám 

v celostátním pěveckém sboru zrakově handica-

povaných osob Vokál klub. Práce v SONS Tábor 

pod vedením Kristýny Voborské mi postupně 

vrací moje pracovní a organizační schopnos-

ti, které si upevňuji při organizaci a provádění 

aktivizačních služeb pro členy naší organizace. 

Je jich hodně, od pletení košíků po vědomostní 

kvízy, literárně naučné setkávání apod.

Můj manžel situaci nezvládl a rozvedl se se 

mnou. Děti vylétly z hnízda a žijí a pracují mimo 

Tábor. Na řadu činností jsem zcela sama a jsem 

závislá na pomoci druhé osoby, řadu věcí jsem 

se naučila alespoň nějak obstarat.

Přesto leccos mohu spolu s ostatními, díky 

vaší skvělé podpoře – podpoře Vašeho tábor-

ského Lions klubu, Například jet na rekondič-

ní pobyt a na exkurze se speciálním výkladem 

a hmatovou prohlídkou a poznat něco nového, 

co si díky mému handicapu už sama nemohu 

dovolit. Nejen já, ale i ostatní členové naší or-

ganizace. A zato mohou za nás všechny říci to 

jediné: Děkuji z celého srdce!

Ing. Ivana Töröková 
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jŠtvrťstoročie LC Banská Bystrica 
Pavol Mora 
II. VDG D122, LC Banská Bystrica

Lions Club Banská Bystrica oslávil v mar-
ci 2018 svoju dvadsaťpäťku. Založeniu 
klubu predchádzalo množstvo stretnutí, 
informácií a hodín rozhovorov.

Ako hovoril o vzniku klubu zakladajúci Charter 

president nášho klubu lion Milan Urbáni na 

Slávnostnom zasadnutí 23. marca 2018 

v Robotníckom dome v Banskej Bystrici: 

„V 70-tych rokoch som pôsobil v Zambii, kde 

som spolu s priateľmi navštevoval Lions Club 

v Lusake, ktorý bol jeden z najkrajších, čo som 

v živote navštívil s množstvom spoločenských, 

športových a kultúrnych možností. Myšlienka 

lionizmu ostala vo mne i keď som nepredpo-

kladal, že raz sa môžem stať členom klubu. 

Až v roku 1990 som mal možnosť zúčastniť 

sa na Charter Night prvého Lions Clubu na 

Slovensku, ktorý vznikol v Bratislave. S pria-

teľom Igorom Lichnovským sme prišli na my-

šlienku založiť Lions Club v Banskej Bystrici. 

Začiatky boli neľahké, nakoľko myšlienka li-

onizmu nebola na Slovensku známa. Prvému 

som sa zdôveril Jankovi Dianiškovi a správne 

som predpokladal, že sa mu myšlienka zapáči. 

Prvé mesiace sme chodili sami dvaja na prie-

skumy zasadnutí Lions Club Bratislava, ktorého 

členovia sa nám ponúkli za krstných otcov pre 

náš klub v Banskej Bystrici. Bez ich pomoci, 

by nebol vznikol náš klub a som rád, že mám 

príležitosť znova poďakovať našim priateľom 

Igorovi Lichnovskému, Martinovi Smieškovi, 

Dušanovi Pleškovi, Andrejovi Glatzovi, Jánovi 

Havlátovi a mnohým ďalším. Po ich povzbudení 

sme začali postupne oslovovať našich priateľov 

v Banskej Bystrici a šíriť myšlienku lionizmu. 

Postupne prijali pozvanie Jozef Uhrinovský, 

Slavomír Vigaš, Ľubomír Mistrík, Marián 

Šovčík, Miloš Hudoba, Ján Bočkay, Robert 

Strieš, Vladimír Bužek, František Lorenc, Ján 

Pardupa, Peter Benedik, Igor Cmarko, Ján 

Smetana, Peter Zubek, Dušan Králik, Marián 

Fehér a Ján Kadúch a potom začali prichádzať 

ďalší priatelia priateľov, nakoľko členstvo 

v klube je na pozvanie, ako Bernard Pekár, 

Milan Vigaš, Ján Babic, Štefan Kršák.“

Charter Night prebehla 26. marca 1993 

v hoteli Lux, ale „vďaka“ administratív-

nej neskúsenosti bol klub oficiálne prija-

tý za člena Lions Clubs International až 

17. novembra 1993.

Ako spomínajú zakladajúci členovia klubu, 

po založení klubu smerovala materiálna a fi-

nančná pomoc hlavne pre Domov dôchodcov, 

organizáciu sluchovo postihnutých a Detský 

domov v Banskej Bystrici, tj. podporovali sme 

lokálne projekty. Členovia klubu však rýchlo 

pochopili, že okrem podporovania núdznych 

v svojom okolí je potreba pri pomoci myslieť 

aj globálne. Už v roku 1996 sme prijali výzvu 

a v priestoroch Rekreačného areálu na Ružinej 

sme zorganizovali v rámci Distriktu 122 me-

dzinárodný Camp výmeny mládeže. Myšlien-

ku rozšírenia lionizmu bola hnacím motorom 

pri zakladaní nových klubov v iných mestách 

Slávnostná výmena prezidentov v klube, apríl 1997, Hotel Lux Banská Bystrica. Zľava hore: P. Bene-
dik, R. Strieš, J. Vegso, M. Urbáni, P. Zubek, B. Pekár, S. Vigaš, J. Dianiška, M. Vigaš, M. Hudoba, I. 
Cmarko, J. Zachar, ..., F. Lorenc, J. Smetana, P. Púchovský, J. Babic. Zľava dole: J. Kálus, J. Kadúch.

Začiatkom novembra 2011 vďaka LC Banská Bystrica terapeut Meir Schneider (Izrael, USA) 
pricestoval na Slovensko, kde na jeho rady čakali desiatky „beznádejných prípadov“ rodičov 
a detí s vážnymi diagnózami zraku zo Slovenska, Čiech, Poľska, Maďarska a dokonca až z Cypru.
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je za nami…

Oslava 25 rokov LC Banská Bystrica, marec 2018, Robotnícky dom Banská Bystrica, zľava: P. Mora, J. Miškovič, M. Vigaš, M. Šovčík, R. Mis-
trík, J. Dianiška, B. Pekár, M. Urbáni, Ľ. Mistrík, J. Michelík, M. Modranský, P. Šesták, M. Kepeňa, J. Gereg, P. Púchovský, P. Zubek, E. Gen-
serek, P. Benedik, I. Cmarko, M. Repaský.

Myšlienku rozšírenia 
lionizmu bola 
hnacím motorom pri 
zakladanínových klubov 
v iných mestách Slovenska

a 

Slovenska. Tak sa stalo, že náš klub sa stal 

zakladajúcim klubom LC Košice, LC Brezno, LC 

Zvolen, LC Hronsek Gala (v súčasnosti Banská 

Bystrica Dixon) a v roku 2017 aj spoluzakla-

dateľom LC Krupina. O založenie týchto klu-

bov sa vo veľkej miere zaslúžil Guiding lion 

František Lorenc.

Klub mal pri založení v roku 1993 24 čle-

nov. V priebehu 25 rokov činnosti bolo v klube 

61 členov a v súčasnosti má klub 32 členov, 

z toho je v klube stále aktívnych 9 zaklada-

júcich členov.

Počas našej oficiálnej 25. ročnej činnosti 

sme úzko spolupracovali s Lions Clubu Brati-

slava, klubu našich krstných otcov, ale aj so 

zahraničnými klubmi LC Vác (Maďarsko), LC 

Graz (Rakúsko) a s mnohými klubmi v našom 

Distrikte.

Od svojho vzniku členovia klubu každý rok 

poriadajú na námestí v Banskej Bystrici tra-

dičný vianočný punč, výťažok z ktorého obo-

hacuje našu „charitatívnu“ kasu.

Po príchode liona Jána Miškoviča do klubu 

sa zmenilo smerovanie aktivít. Rozšírili a zin-

tenzívnili sme spoluprácu s Úniou nevidiacich 

a slabozrakých Slovenska na regionálnej úrov-

ni aj centrálou v Bratislave. S cieľom získania 

finančných prostriedkov na naše charitatív-

ne účely usporiadávame kultúrne podujatia, 

mnohí umelci vystúpili v drevenom evanje-

lickom kostole v Hronseku ako Marian Var-

ga, Jiří Stivín, Lenka Filipová, Juraj Burian, 

Pavol Hammel, súrodenci Babjakovci a Da-

niel Buranovský. V Banskej Bystrici vystúpila 

Marta Kubišová.

So Slovenskou glaukomovou spoločnos-

ťou a hlavne vďaka spolupráci s primárkou SZU 

v Banskej Bystrici MUDr. Máriou Praženicovou 

už päť rokov spoluorganizujeme počas Sveto-

vého týždňa glaukómu množstvo sprievodných 

akcií. V obchodnom centre Europa bezplatne 

zabezpečujeme meranie vnútroočného tlaku, 

hladiny cukru v krvi ako aj meranie krvného 

tlaku. Na stredných školách prebiehajú pred-

nášky na tému Glaukom a v poobedňajších ho-

dinách na štadióne Štiavničky organizujeme 

tzv. „beh v tme“ počas ktorého si účastníci 

vyskúšajú „beh“ so zakrytými očami.

LC Banská Bystrica je organizátor fotogra-

fickej súťaže pre nevidiacich a slabozrakých 

„Nevidím, ale fotím V4“, ktorá sa stala jed-

ným z Distriktných projektov, ktorý sme roz-

šírili aj medzi Distrikty Višegrádskej štvorky 

(V4). Zmyslom súťaže je priblížiť verejnosti 

fotografovanie zrakovo postihnutými ľuďmi. 

Táto súťaž je organizovaná súčasne so súťa-

žou organizovanou ÚNSS „Cesta svetla“, kto-

rej tematika priamo alebo nepriamo inklinuje 

k problematike ľudí so zrakovým postihnutím 

alebo fenoménu svetla.

S hrdosťou môžem konštatovať, že naši 

členovia si od začiatku uvedomili, že pomoc 

druhým je to najvznešenejšie poslanie, kto-

ré treba urobiť pre tých, ktorí to potrebujú.

Na záver chcem poďakovať zakladajúcim 

členom a zaželať klubu ešte veľa aktívnych 

rokov a množstvo zrealizovaných aktivít, výťa-

žok z ktorých poputuje tým čo to potrebujú. 
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Lioni a veterány
František Kočka
PDG LC Košice Foto: archiv  František Kočka

V dňoch 7. – 9. 6. 2018 sa milovníci ve-
teránov opäť stretli v Piešťanoch už 
v rámci tradičnej akcie „Piešťanské 
zlaté stuhy“ – Concours d Elégance.
Stretnutia nablýskaných automobilov 
siahajú až do prvej polovice 20. storočia. 
Tradícia súťaže bola obnovená v roku 1980 
a pozostáva z výstavy vozidiel účastníkov, 
spanilej jazdy veteránov, tohto roku do 
štátneho žrebčína v Topoľčiankach, jazdou 
mestom Piešťany a večernou prehliadkou 
krásy veteránov a ich majiteľov v dobových 
kostýmoch na koberci pred hotelom Ther-
mia Palace v Piešťanoch.

Tomuto nádhernému koníčku sa venuje dlhodo-

bo už aj viacero lionov, ktorí samozrejme využili 

túto akciu aj na vzájomné stretnutie na ktorom 

sa hovorilo nielen o veteránoch, ale aj o aktuál-

nom dianí v lionskom hnutí v našom distrikte.

Návštevníci a účastníci mali možnosť obdivo-

vať športiak MG TC z roku 1946 v nádhernej 

elegantnej zelenej farbe, ktorý patrí Jurajovi 

Schwarzovi, PDG, členovi Lions klubu Bratislava 

Danubius, ako aj nablýskaný čierny Citroën 

z roku 1955, patriaci Milanovi Vašaničovi, CP 

 z Lions klubu Žilina. Tento krásny automobil 

mal v tom čase veľké zrýchlenie a preto ho pou-

žívali policajti a aj tí ktorých policajti naháňali.

Stretnutie s Františkom Kočkom, PDG, členom 

prvého Lions klubu Košice, ktorý aj so svojou 

partnerkou sa prispôsobil oblečeniu zodpo-

vedajúcemu dobe 30. rokov sa nieslo v prí-

jemnej atmosfére a tak ako už býva dobrým 

zvykom pri stretnutiach lionov, neobišlo sa to 

bez pohára dobrého vína, ktoré sa tentokrát 

podávalo na kapote Citroëna z roku 1955. 

O rok sa tam iste opäť stretneme. 

MG z roku 1946 a zľava: M. Bednáriková, F. Kočka (PDG, LC Košice), J. Schwarz (PDG, LC Bra-
tislava Danubius) a M. Vašanič (LC Žilina)

Benefičná večera PRODOBRO 2018 Košice
Jaroslav Dzurik
prezident I. Lions Club Košice

Dňa 20. apríla 2018 sa uskutočnila Bene-
fičná večera PRODOBRO 2018 venovaná 
100. výročiu vzniku spoločného štátu 
v zrkadle činnosti hnutia Lions v Dis-
trikte D122 Česká republika a Slovenská 
republika v GES Klub Košice pod záštitou 
I. Lions Club Košice. 

Podujatia sa zúčastnilo 85 osôb, ktoré účastníc-

kym darom, zakúpením vstupenky, venovali jej 

podstatnú časť na charitu. Svojou účasťou na 

podujatí prispeli k jeho úspechu aj ďalšie spo-

ločenské kluby a to Rotary Club Košice, Rotary 

Club Košice Classic, PATRIOT - klub východniarov, 

Kiwanis Club Košice a Soroptimist Club Košice.

Do scenára sa nám podarilo zaradiť spe-

vácke zoskupenie NH6 Henrich a Norbert Wiln-

rotterovci, nevidiace dvojičky s ich pozitívnou 

a motivačnou hudbou.

A aby toho nebolo málo, večer nám sprí-

jemnila módnou prehliadkou úspešná košická 

módna návrhárka IDA SANDOR Fashion Desing.
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Foto:  archív LC Košice

Súťaž vo varení kotlíkového 
guľášu 2018 Košice
Jaroslav Dzurik
CP I. Lions Club Košice

Dňa 8. mája 2018 v rámci osláv Dňa mesta 
Košice sa pod záštitou primátora mesta 
Košice uskutočnila súťaž vo varení kotlí-
kového guľášu, v historických priestoroch 
Katovej bašty v Košiciach.

A ako obvykle, tohto charitatívneho podujatia 

sa zúčastnili aj členovia I. Lions Club Košice so 

svojimi manželkami, či partnerkami. Podujatia 

sa zúčastnilo 14 súťažných družstiev, ktoré si 

„ako oko v hlave“ starostlivo chránili svoje 

receptúry a postupy, veď každý chcel vyhrať.

Výsledkom toho úžasného podujatia je 

jeho „charitatívny podtón“ spočívajúci v bez-

platnom rozdaní celej navarenej porcie guľášu 

prítomným účastníkom a hosťom podujatia.

Kotlíkový guľáš navarený členmi I. Lions 

Club Košice ako aj po iné roky skvelo chutil. 

Tešíme sa na ďalší ročník a 4. miesto bude pre 

nás výzvou a motiváciou…  

Hlavným hosťom večer bol Marcel Dékanov-

ský, v Prahe a Košiciach žijúci režisér, scenáris-

ta a dramaturg, jeden zo zakladajúcich členov 

I. Lions klubu v Košiciach so svojimi hosťami.

Súčasťou večera bola aj dražba, z ktorej 

výťažok sa použil na charitatívne účely. Sa-

mozrejme, súčasťou výťažku tohto skvelého 

podujatia bola aj finančné hotovosť anonymne 

vložená do kasičky.

Charitatívny výťažok bude použitý na 

projekt nášho klubu „Model 3D Dóm svätej 

Alžbety, Urbanova veža a Kaplnka sv. Mi-

chala v Košiciach“ zameraný na zjednodu-

šenie života pre zdravotne postihnutých. 

Jednou z iniciatív klubu je vyhotovenie mo-

delu Dómu sv. Alžbety v Košiciach s nápismi 

aj v brailovom písme, trojrozmerná mapa 

a technológie GPS, ktoré uľahčujú prístup 

ku kultúrnemu a historickému dedičstvu 

mesta pre nevidiacich a zrakovo postihnu-

tých ľudí. 

Ešte záverečné dochucovanie „špeciálnej Lions receptúry“ a guľáš sa dovára, zľava: J. Dzu-
rik,, A. Kantor a V. Balco – šéfkuchár (členovia LC Košice)

Predstavitelia mesta Košice pri stánku nášho klubu, Richard Raši, primátor Mesta Košice, 
so svojími námestníkmi a J. Dzurik (I. LC Košice)

Podujatia sa 
zúčastnilo 
14 súťažných 
družstiev
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7. ročník charitatívneho golfového 
turnaja Velten – Báč
Ján Furák
CP LC Bratislava Foto: archiv  LC Bratislava

Lions club Bratislava zorganizoval dňa 
19. 6. 2018 7.ročník charitatívneho 
golfového turnaja v golfovom areáli 
Velten - Báč.

Tento ročník bol zameraný na pomoc pri lieč-

be a rehabilitácii 8 ročnej Simonky Péterovej, 

o ktorú sa náš LC stará a finančne pomáha jej 

rodičom už 3 rok.

Taktiež podporíme výstavbu detského 

ihriska v Špeciálnej základnej školy pre deti 

postihnuté autizmom v Bratislave na ul. Pa-

lárikovej, ktorým pomáhame už 4 rok.

Celkovo sa na turnaji zúčastnilo 30 hrá-

čov a sponzorsky nám s organizáciou turnaja 

pomohlo 10 sponzorov. Podarilo sa nám vy-

zbierať 3.000,– EUR, ktoré rozdelíme uvedenej 

Simonke a Špeciálnej ZŠ. 

Turnaja sa zúčastnil aj prezident LC z Thaj-

ska lion Igor Protasov, ktorý cestuje po Európe 

a ktorý veľmi kladne hodnotil uvedenú akciu. 

Po ukončení turnaja a odovzdaní oce-

není najlepším hráčom sa ešte uskutočnila 

dražba športového dresu, ktorý venovala 

tenistka Daniela Hantuchová a tiež na zá-

ver bola vylosovaná tombola. Turnaj bol zo 

strany hráčov, sponzorov a hostí hodnotený 

veľmi pozitívne a chceme v jeho organizovaní 

pokračovať aj v budúcom roku. 

Počas stretnutia bol aj čas na spoločné foto, zľava: Ladislav Fecko (pokladník LC Bratislava), Alexey Protasov (tajomník LC Phuket Pearl, 
Thajsko), Igor Protasov (Prezident LC Phuket Pearl, Thajsko), Jozef Škultéty (tajomník LC Bratislava), Ján Furák (prezident LC Bratislava).

Takto zachytil atmosféru charitatívneho turnaja autor článku.

CZ a SK LION_02-2018.indd   32CZ a SK LION_02-2018.indd   32 07/09/2018   09:5807/09/2018   09:58



33ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

#LC

U nás se vše točí kolem očí 
(v LC Plzeň Bohemia)
Jindra Švarcová
LC Plzeň Bohemia Foto: archiv  LC Plzeň Bohemia

Náš dámský Lions Club Plzeň Bohemia se 
od svého založení před téměř 23 roky vě-
nuje pomoci zrakově postiženým. Jim je 
také určena valná část výtěžku námi po-
řádaných kulturních akcí. Od roku 2012 
jsme se také intenzivně zapojily do dis-
triktního projektu Lví očko a věnujeme se 
prevenci zrakových vad dětí předškolní-
ho věku. V dubnu a květnu 2018 proběhl 
další cyklus testování zraku těchto dětí. 
Ve 26 mateřských školách v Plzni a okolí 
jsme otestovaly 1005 dětí, odchylka od 
fyziologické normy byla zjištěna u 13% 
testovaných dětí. V realizaci tohoto pro-
jektu nám je již dlouhodobě nápomocna 
firma OPTIK STUDIO, v jejíchž prostorách 
je každý první pátek v měsíci kamera 
Plusoptix k dispozici plzeňské veřejnos-
ti. Testování dětí předškolního věku tam 
je prováděno pod hlavičkou našeho klubu 
a využívají je především rodiče, jejichž 
děti nebyly ve školce přítomny v době 
testování.

S jarní částí projektu Lví očko je spojena 

také výtvarná soutěž pro děti nejen z mateř-

ských škol, tentokrát se konala pod názvem 

„Pohádky očima dětí“. Soutěž probíhala od 

března do května a celkem jsme obdržely 56 

pohádkových obrázků a 3 kolektivní práce. 

Bylo velmi těžké z tolika krásných dětských 

prací vybrat tu nejlepší, proto bylo vybráno 

10 vítězů. Vyhlášení výsledků a předání cen 

se konalo 12. 5. 2018 v prostorách firmy Optik 

Studio. Účast bylo hojná, děti už se těší na 

další kolo soutěžení. Všechny obrázky byly 

k vidění v ZOO Plzeň v rámci akce Lemuří 

Eldorádo, kterého se zúčastnilo velké množ-

ství dětí ze ZŠ i MŠ z celého Plzeňského kra-

je. Návštěvnost lionské přírodní galerie byla 

početná, děti měly velkou radost, když našly 

svůj vystavený výtvor. Počasí se také vyvedlo 

a společnost nám dělal malý hrošík liberijský.

Další akcí, které jsme se s dámami z klubu 

zúčastnily, byl tradiční Historický víkend v Plz-

ni. Na náměstí Republiky jsme měly postavený 

stánek, kde jsme prodávaly kávu, čaj a sladké 

občerstvení. Nabízely jsme i novou speciální 

službu – vyšetření zrakové kondice kamerou 

Visiotest od firmy Essilor. U stánku se nám 

vystřídalo značné množství našich lionských 

přátel a známých i mnoho zástupců plzeňské 

veřejnosti. Velký zájem byl především o vyšet-

ření zrakové kondice. I přes deštivé počasí, 

které nám příliš nepřálo, byl výtěžek prodeje 

velice uspokojivý.

Dále jsme pro děti ze Základní školy a Ma-

teřské školy pro zrakově postižené a vady řeči 

z Lazaretní ulice v Plzni uspořádaly tradiční 

lionské zakončení školního roku, letos se spor-

tovní tématikou. Žáci školy si mohli vyzkoušet 

svoji šikovnost při hraní golfu – jak se správně 

drží hůl a jak se trefit míčkem do jamky. Tato 

zkušenost vyvolala u dětí velkou odezvu, pro-

to jsme již spolu s vedením školy naplánovaly 

další pěstování tohoto sportu na této škole.  

Kromě testování zraku se náš kub také 

dlouhodobě zapojuje do mezinárodního pro-

jektu Lions Recycle for Sight a sbírá použité 

brýle. V tomto  lionském roce se nám podařilo 

takto shromáždit cca 1000 použitých brýlí, 

které společně s brýlemi z ostatních lionských 

klubů v našem distriktu putovaly přes Itálii do 

Afriky, kde pomohou zkvalitnit život těm, kteří 

to potřebují a nemají finanční prostředky na 

pořízení této důležité zdravotní pomůcky. 

Vyšetření zrakové 
kondice kamerou 
Visiotest od firmy Essilor
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Divadelní představení a Zámecká 
slavnost LC Pardubice
Alexandr Krejčíř
LC Pardubice Foto: archív autora

20. března 2018 uspořádal LC Par-
dubice ve Východočeském divadle 
charitativní divadelní představení ve 
prospěch Střediska rané péče v Par-
dubicích. Za přítomnosti primátora 
Statutárního města Pardubice Martina 
Charváta a guvernéra D 122 Bohumíra 
Krátkeho předal viceprezident LC Par-
dubice Alexandr Krejčíř šek v hodno-
tě 50.000 Kč ředitelce Střediska rané 
péče paní Blance Brandové. O úspěch 
této akce se velkou měrou zasloužili 
protagonisté večera, se kterými spolu-
pracujeme již několik let a vždy svým 
uměním dokáží vyprodat naše divadlo 
a tím významně podpořit naší chari-
tativní činnost. Děkujeme tímto všem 
partnerům za významnou podporu této 
akce a velké díky patří také vám všem, 
kteří jste se akce účastnili.

Míloslav Chaloupka, LC Pardubice

Poslední květnová sobota patřila pardu-

bickému LC a jeho Zámecké slavnosti. Tento-

kráte to bylo již 17. setkání členů LC Pardubice, 

jejich přátel i sympatizantů na pardubickém 

zámku. Zámeckou slavnost navštívila řada 

hostů lionského hnutí z různých klubů. Slav-

nost také pozdravila prezidentka nově zalo-

ženého lionského klubu „Hradubice“ Liduška 

Ministrová. Během příjemného večera, který 

programově naplnili herci a účinkující par-

dubického divadla, předal odstupující prezi-

dent Jiří Doležal charitativní dar formou šeku 

pro TyfloCentrum Pardubice ve výši 42 000 Kč. 

Díky tomuto daru si pořídí v TyfloCentru spe-

ciálně vybavený notebook pro zrakově posti-

žené. Také byl představen president na nový 

lionský rok Alexandr Krejčíř. Hlavní akcí večera 

byla aukce. Charitativní aukce probíhala na 

nádvoří zámku a pro dražbu byl připraveno 7 

atraktivních předmětů – například archivní 

víno s podpisy Felixe a Felixe Slováčkových, 

výtvarné artefakty, kravata Donalda Trumpa…

Licitátor lion Vlastik Freiberk spolu s mo-

derátorem večera hercem Pavlem Novotným 

vytvořili sehranou dvojici, které dražitelé ne-

mohli odolat a tak byly předměty vydraženy 

v částce více než 45 000 Kč. Příjemný večer, 

krásné počasí a… v roce 2019 se již těšíme 

na příští setkání, kdy oslavíme 20 let trvání 

našeho klubu. 

Zľava: Petr Dohnal, Blanka Brandová, Alexandr Krejčíř, Bohumír Krátky a Martin Charvát.

Jiří Doležal při odevzdávaní daru formou šeku pro TyfloCentrum.

Šeky v hodnotě 
92.000 Kč
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Den tvořivosti v režii Lions clubu 
a Arkadie
Josef Horn
LC Teplice  Foto: Josef Horn

Již potřetí uspořádala Arkadie spolu 
s teplickým Lions Clubem pro děti a jejich 
rodiče či prarodiče tvořivé odpoledne, 
kterým s týdenním předstihem oslavili 
Mezinárodní den dětí.

V areálu zahrady speciální školy Arkadie 

vznikla pro toto odpoledne desítka malých 

dílniček, dílem ukrytých pod známými modrý-

mi stánky, dílem pod střechou venkovní učeb-

ny. Další stanoviště byla pod širým nebem. Už 

u vchodu do areálu vítali přicházející členové 

Lions clubu v typických zástěrách s velkým 

znakem klubu. Každý dostal samolepku s lo-

gem Lionů a radu co si všechno mohou na 

jednotlivých stanovištích vyzkoušet. A bylo 

toho opravdu hodně. Od navlékání korál-

ků do keramického polotovaru, přes zdo-

bení košíčku dekupáží, či výrobu rámečku 

a řadu dalších technik až po potisk trička či 

výrobu placky se spínacím špendlíkem. Na 

venkovních stanovištích si mohli zkusit, že 

had není vůbec slizký, ale na ruce příjemně 

lechtá, udělat si obří mýdlovou bublinu či 

zkusit zatlouci hřebík. Při všech činnostech 

jim asistovali zaměstnanci Arkadie a studenti 

teplického gymnázia v bílých tričkách se zna-

kem Arkadie. Dodělaný výrobek byl poukáz-

kou na výborný koláček vyrobený v teplické 

hotelové škole. A komu už se nechtělo tvořit, 

mohl si sednout a nechat se bavit. Rytmické 

tanečky předvedly děti z „malé“ Arkadie, dět-

ský punk rozjel kroužek REV!VAL, svůj reper-

toár předvedl hudební soubor těch starších. 

Tady také skončili rodiče či prarodiče, pokud 

nepomáhali s tvořením nebo si nešli nakou-

pit ke stánku s výrobky chráněných dílen.

Den tvořivosti je jednou z aktivit Lions Clubu, 

s další se návštěvníci této akce setkali hned 

u vchodu. Mohli totiž přispět libovolnou 

částkou na projekt „Lví očko“, který už od 

roku 2013 zajišťuje dětem z mateřských škol 

měření zraku, při němž jsou včas odhale-

ny oční vady. Těch bývá dlouhodobě okolo 

20% a projekt umožňuje začít včas s jejich 

odstraňováním. „Tvořivé odpoledne spojuje 

už třetím rokem příjemné s užitečným,“ říká 

Ivan Růžička, člen Lions clubu a ředitel ZŠ 

a PrŠ Arkadie, o. p. s. 

Už u vchodu přivítal děti člen Lions clubu a ředitel školy Arkadie Ivan Růžička.

Teď vybrat správné korálky.
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LC Bratislava DANUBIUS rekapituluje 
pomoc za posledný lionský rok
Ľudmila Baluchová
LC Bratslava Danubius Foto: archív autora

Napriek malému počtu členov a istej kríze 
v klube - naša pomoc vyjadrená vo finan-
ciách dosiahla takmer päťtisíc EUR. 

Financie získavame hlavne na Vianočných tr-

hoch a z 2% daní. A potom pomáhame: deťom 

v Detskom domove „Bratislava“ v Podunajských 

Biskupiciach, autistickému centru ANDREAS 

- pre obe sme zadovážili hrnčiarsku hlinu. 

Budúcim ekonómom a právnikom, dnes ešte 

vysokoškolákom každý rok zabezpečíme 

letenky na letnú stáž UDEL vo Francúzsku. Pre 

naše lesy a Lesy SR kupujeme sadenice strom-

čekov a potom ich na krásnej akcii na Malom 

Javorníku pri Bratislave aj sadíme. To, 

ako napĺňame heslo „Sight first“ v pra-

xi (okrem príspevku na Bielu pastelku, 

či na merací prístroj Zóny) približuje 

druhý rozhovor tu nižšie.

A ako sami starneme a chorieme 

a pripravujeme sa na „jeseň života“, 

naša pomoc sa obracia stále viac k sta-

rým a osamelým ľuďom. Aj my v klube 

sme „riešili“ posledné dni a hodiny 

svojich rodičov a chorých rodinných 

príslušníkov, a všetci dobre viete, aké 

je to náročné. My sme si pomohli služ-

bami Občianskeho združenia Slnečni-

ca Slovensko. Možno poznáte o.z. Pla-

mienok, ktoré sa stará o choré deti na konci 

ich životnej cesty. Slnečnica SK robí toto pre 

dospelých v rámci Bratislavského samospráv-

neho kraja. S predsedníčkou predstavenstva 

a energickou šéfkou Mgr. Erikou Cákovou – 

vincentkou, sestrou Juditou – sme sa poroz-

právali 21. 4. 2018 pred valným zhromažde-

ním OZ, keď sme boli odovzdať náš dar. Teraz 

to bola injekčná mikro-pumpa.

Priblížite nám, prosím, vaše občianske 
združenie

OZ Slnečnica Slovensko vznikla v r. 2004, po-

stupne sa jej činnosť vyprofilovala do 3 druhov 

mobilných služieb. Poskytujú sa v dome/byte 

klienta. Dve sú zdravotnícke a jedna sociálna.

Ktoré sú to služby? 
Sociálna je Domáca opatrovateľská služ-

ba (DOS) – a je určená tým, ktorí pre svoj 

zdravotný stav potrebujú pomoc inej osoby 

pri starostlivosti o seba a domácnosť, alebo sú 

odkázaní na sprostredkovanie kontaktu s le-

károm, prípadne s úradmi. Ide napr. o dohľad, 

pomoc pri osobnej hygiene, donášku a podaj 

jedla, vyzdvihnutie liekov v lekárni, pomoc pri 

nákupoch. Táto platená služba bola v priebe-

hu roka poskytovaná 25 klientom v rozsahu 

2362 hodín. Čísla sú za rok 2017. Ďalšou je 

Agentúra domácej ošetrovateľskej služby. 

Prostredníctvom ADOS poskytovala Slnečnica 

komplexnú ošetrovateľskú starostlivosť 120 

pacientom v ich prirodzenom domácom pro-

stredí. Boli to najmä pacienti po prepustení 

z nemocnice, ktorí na odporúčanie lekára 

dostali odbornú ošetrovateľskú starostlivosť 

doma, alebo ktorým sa zhoršil zdravotný stav, 

ale nepotrebovali hospitalizáciu, či chronicky 

chorí pacienti. Išlo pri nich o aplikáciu injek-

cií, infúzií, starostlivosť o sondy, drény, ka-

tétre, preväzy rán a dekubitov, odbery krvi, 

ošetrovateľskú rehabilitáciu a podobne. Tu 

bolo 5964 návštev. Je to zdravotnícka služba 

hradená poisťovňami.

Najdôležitejšou je asi hospicová služba…  
Nuž náš mobilný hospic (MH) poskytoval 

lekársku a ošetrovateľskú starostlivosť - do-

stupnú 24 hodín denne - pre 165 nevyliečiteľ-

ne chorých pacientov v terminálnom štádiu 

života. Zároveň poskytoval sprevádzanie, 

psychologickú a duchovnú podporu pacien-

tov a ich príbuzných. U pacientov bolo spolu 

2446 návštev.

Zdá sa, akoby ste mali celú armádu odbor-
ného personálu. A že dobre fungujete… 

Je nás málo, s rôzne dlhými úväzkami sú v pra-

covnom pomere 2 lekárky – garantky pre MH, 

9 vysoko kvalifikovaných zdravotných sestier, 

z nich aj niekoľko rádových, 6 sociálnych 

pracovníčok a sestier, 1 ekonómka. K tomu 

neurčitý počet dobrovoľníkov. Problémy sú 

s nízkymi „limitmi“, poisťovne nám ich ne-

chcú zvýšiť a naše výkony nám nepreplatia. 

Ale naše poslanie a charizma nám káže pacien-

tovi pomôcť za každých okolností. ADOS-ka 

a MH sa presúva v rámci BSK autami, DOS-ka 

v Ružinove pešo a mhd. Fungujeme dobre.

Len tak mimochodom, ako sa využí-
vajú „naše“ pomôcky? 

Musíme spomenúť ešte Požičovňu 

zdravotníckych pomôcok. Túto soci-

álnu službu využilo v priebehu roka 

184 klientov, ktorí si vypožičali 255 

pomôcok. Ide najčastejšie o požičia-

vanie invalidných vozíkov, poloho-

vateľných postelí, antidekubitných 

matracov, toaletných kresiel, „chodí-

tok“ pre klientov v domácom prostredí 

s ťažkým zdravotným postihnutím, či 

s nepriaznivým zdravotným sta-

vom, ktorí sú na pomôcku odkázaní. 

Chodítka - G-aparáty pomôžu klientom pri 

nácviku chôdze napr. po mozgových prího-

dách a umožnia im mobilitu v ich domácom 

prostredí. O pomôcky tohto druhu je veľký 

záujem. Prenosná odsávačka vhodná do pod-

mienok terénnej zdravotníckej starostlivosti 

pomôže hlavne ležiacim pacientom pri úľave 

bolesti. No a Mikro-injekčná pumpa XB 500 je 

prístroj, ktorý sa pre svoju nízku váhu a malé 

rozmery osobitne hodí do podmienok do-

mácej starostlivosti o pacienta v mobilnom 

hospici. Tu je zvlášť dôležité zachovať kvalitu 

života a znížiť bolesti v záverečnej fáze napr. 

kontinuálnym podávaním analgetík/morfia…

Ďakujeme za všetky.

Sestra Judita sa ponáhľala na valné zhro-

maždenie a potom ešte „do služby“. Ako väč-

šina v tomto občianskom združení, aj ona po-

važuje svoju službu za  poslanie! Máte tip, ak 

by ste tiež potrebovali… 
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Na palube Jednorožca 
z príležitosti MDD
Ľudmila Baluchová
LC Bratslava Danubius Foto: archív autora

Na 7. ročníku podujatia Na palube Jedno-
rožca z príležitosti MDD, ktoré sa konalo 
3. 6. 2018 v Au Parku a Sade Janka Kráľa 
na pravom brehu Dunaja, sa meral zrak, 
cukor a čistili sa aj zúbky!

Nás pri pulte 4 bratislavských Lions Clubov 

navštívila celá rodina Blattnerová, rodičia aj 

ich 2 deti. Z nich je hlavnou osobou príbehu 

Tatiana, ktorá práve skončila Základnú školu. 

A prijali ju na Obchodnú akadémiu! Ale dôležité 

je to, že tá základná škola je Škola pre nevidia-

cich a slabozrakých na Svrčej ulici v Bratislave, 

Táňa nevidí a je držiteľkou mnohých medailí zo 

svetových a európskych šampionátov v pláva-

ní! A náš klub LC Bratislava DANUBIUS je tak 

trochu jej sponzorom. Dostala som zvolenie na 

malé interview a aj na tykanie.

Ako a kedy si sa, Tánička, dostala k plávaniu?
V r. 2012. Na daňovom úrade. Mama tam 

robí a stretla tam paniu, ktorá je trénerkou 

v klube pre telesne a mentálne znevýhodnené 

deti, a povedala jej, že mám poškodený zrak 

(sietnicu), rozoznávam len svetlo a tmu, či by 

bolo plávanie vhodné. Trénerka navrhla, že 

to treba skúsiť, a tak som tam išla. Aj som sa 

tam naučila plávať. Je to v internátnej škole 

na Mokrohájskej…

Z novembrovej tlačovej správy vybe-

rám: „Slovensko má ďalšie dve medaily 

z majstrovstiev sveta v plávaní zdravotne znevý-
hodnených športovcov v Mexico City. Postarala 
sa o ne iba 15-ročná nevidiaca Tatiana Blattne-
rová, ktorá v kategórii S11 finišovala na treťom 
mieste na 400 m voľný spôsob a na druhom 
v disciplíne 50 m voľný spôsob.“

Srdečne ti blahoželáme! Do ktorých krajín 
si sa s plávaním dostala?

V Európe toho bolo veľa: Nemecko, Rakúsko, 

Dánsko, Holandsko, Poľsko, Maďarsko, Por-

tugalsko, no a posledne Česko.

Ó áno, ďalšia veľká gratulácia! Z otvorených 
Majstrovstiev Českej republiky si práve 
doniesla 2 zlaté, 2 strieborné a 1 bronzovú 
medailu! Hlavne z krauliarskej disciplíny… 
Takéto výsledky si žiadajú tvrdý tréning 
a veľa odrieka nia. Ako vyzerá tvoj deň?
Vstávam o 5.-tej a idem na tréning na 

Mokrohájsku (teda vozí ma mama, sú to aj jej 

úspechy), tam končím o 7:15, potom je škola 

a štúdium do večera, o 18.-tej mám ďalší tré-

ning. Stredu mám voľnejšiu, vtedy chodím do 

fitka v Karlovej Vsi (mestská časť Bratislavy, 

pozn. red.).

Stíhaš v škole?
Musím. Pomáhajú aj spolužiaci, keď potrebuj-

me dobrať nejaké učivo, aj učitelia, aj v klube 

mám oporu. Teraz, keď ma prijali na Obchodnú 

akadémiu, to bude jednoduchšie, lebo je tiež 

na Mokrohájskej, kde je aj bazén a nebudú 

nutné veľké presuny, aj mamička bude mať 

toho so mnou menej…

Aké máš plány okrem školy?
V plávaní by som sa rada zúčastnila 

Olympijských hier v Tokiu o 2 roky, a ak sa na 

ne dostanem, tak sa chcem umiestniť čo naj-

lepšie, rovnako tak na majstrovstvách Európy 

a sveta. Kladiem si vždy najvyššie ciele…

Je konkurencia veľká?
Áno, konkurencia je veľká. Ale keby som nemu-

sela o niečo bojovať, tak by ma to ani nebavilo!

Milá Táňa, ďakujeme za rozhovor a želáme 
veľa víťazstiev!

Koľkokrát fňukáme nad maličkosťami. A pri-

tom máme krásne príklady hodné nasledo-

vania priam pred očami! Len sa treba lepšie 

pozrieť. Vidíte?! 

S končiacim sa školským rokom končí aj 

ďalšie funkčné obdobie. Zúčastňovali sme sa 

rôznych podujatí podľa možností. Naši muži 

Milan Poliak a Juraj Schwarz tradične získali 

medailové miesta na turnajoch bowlingu. Za 

svoju „včeličkovskú“ prácu bola morálne a dip-

lomom ocenená Majka Strížová. No a veľká 

vďaka, aj keď bez diplomu, patrí našej posled-

nej prezidentke Daniele Vojtušovej! Prázdni-

nami sa ale naša práca a pomoc nekončí… 
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Fotogaléria z činnosti klubov
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1  LC Krupina
 Členovia nášho mladého klubu sa zúčastnili po prvýkrát zasadnutia Konventu 

Distriktu v Žiline. Zľava vpredu: J. Mohyla (CP), D. Královič, J. Machovič a R. Jurových.

2  LC BB-Zvolen Crystal
 V rámci 2. ročníka Handicap cup konaného 16. 4. 2018 odovzdali členky LC BB-Zvolen 

Crystal Občianskemu združeniu PONS (Pomoc osobám neschopných samostatnosti) 
finančný šek na zabezpečenie letného tábora.

3  LC Heart of Slovakia
 V sídle nášho klubu LC Heart of Slovakia na Chate nad Králikami sa stretli 9. 5. 2018 

zástupcovia LC Banská Bystrica, LC Banská Bystrica LEA, LC Krupina a členovia nášho 
klubu, aby pripravili a rozdelili si aktivity počas medzinárodného Lions campu kona-
ného 23. 7.-3. 8. 2018 v prekrásnom prostredí Španej Doliny.

4  LC Heart of Slovakia
 Pred koncertom pre OZ PONS “Načúvaj láske s piesňou v srdci” 2. 3. 2018 v priestoroch 

Krajskej vedeckej knižnici v Banskej Bystrici odovzdal guvernér LCI D-122 BohuMír Bobo 
Krátky, predsedovi MUDr. Jurajovi Oravcovi symbolický šek na zabezpečenie aktivít pre 
deti počas XV. ročníka Detského denného letného integračného tábora 2018.

5  LC Bratislava Pressburg
 Členovia klubu Vladimír Kubovčík a Ladislav Balazs sa zúčastnili školenia Lions Quest 

v Gabčíkove. Foto vzniklo počas slávnostného otvorenia prvého školenia LQ na 
Slovensku. zľava: M. Taškár (LC Nitra), G. Papp (školiteľ), A. Belaj (koordinátor LQ, 
LC Nitra), P. Mora (II. VDG), D. Vojtušová (PDG, LC Bratislava Danubius), B. Krátky 
(DG), V. Kubovčík, L. Balazs (obaja LC Bratislava Pressburg), dole J. Miškovič (LC 
Banská Bystrica)

6  LC Bratislava Danubius
 Pri príležitosti MDD, ktoré sa konalo 3.6.2018 v Auparku a Sade Janka Kráľa na 

pravom brehu Dunaja, sa meral zrak, cukor a čistili sa aj  zúbky. Spojili sa niektoré 
bratislavské kluby a to LC Bratislava Danubius, ktorý meral zrak, dámy LC Bratislava 
BONA FIDE zase cukor, LC Bratislava prvý sa postaral o zdravé zúbky detí, no   bez 
podpory a účasti členov  LC Nitra by táto aktivita nebola možná. Patrí im poďakovanie 
za zapožičanie  prístroja na meranie zraku a odbornú inštruktáž pri meraní cukru.

7  LC Žilina    
 V rámci Konventu D122 náš klub zorganizoval 19. 5. 2018 v rámci sprievodného 

programu plavbu na pltiach. Účastníkom sa naskytol jedinečný prevoz cez rieku 
Váh, počas ktorého si užili krásny výhľad na hrad Strečno a okolie.

8  LC Brezno
 Členovia klubov Banského regiónu si vymieňali skúsenosti z činnosti v svojich kluboch 

počas Galavečera v Holiday Inn, ktorý bol súčasťou sprievodného programu XXVI. 
Konventu D122 v Žiline. Zľava: D. Janšo (LC Banská Bystrica Dixon), J. Slaná (CP) 
a I. Babjaková (obe LC Banská Bystrica LEA), P. Novotňák (LC Zvolen) a P. Medveď 
(LC Brezno).

9  LC Banská Bystrica
 Dňa 13. 6. 2018 sme zorganizovali pre členov ZO ÚNSS Banská Bystrica autobusový  

výlet na vodné dielo Gabčíkovo. Tu sa účastníci dozvedeli o histórii výstavby tohto 
gigantického diela a previezli sa loďou cez plavebné komory a samotnom vodnom 
diele.

10  LC Banská Bystrica
 Chladničku s mrazničkou sme zakúpili pre rodinu Barjakovú z Banskej Belej, ktorej 

vyhorel rodinný dom. Lioni Milan Urbáni, Pavol Mora, Ján Dianiška a Ján Mišiak 
Miškovič im boli 18. 4. 2018 tento dar odovzdať.

11  LC Bratislava Danubius
 Za svoju  „včeličkovskú“ prácu bola morálne a diplomom Guvernéra D122 ocenená 

Majka Strížová. No a veľká vďaka, aj keď bez diplomu, patrí našej poslednej prezi-
dentke Daniele Vojtušovej! Na foto PDG Daniela Vojtušová a Mária Strížová.

12  LC Nitra
 Účastníci Lions & Rotary Enviro Golf Cup sa v nedeľu 17. júna 2018 po skončení hry a 

golfovej školy vyzbierali na sadenice stromov, ktoré budú zasadené priamo v golfovom 
areáli. Spoločná fotografia pri vysadenej lipe na záver podujatia, ktoré zorganizovali 
členovia Lions Clubu Nitra.

13  LC Zvolen
 Počas Jumelage 2018, ktorú organizoval náš klub odovzdal  I. VDG Ján Kalaš a 2. 

VDG Pavol Mora ocenenia členom Lions Club Zvolen za vykonanú prácu pre rozvoj 
lionského hnutia. Boli ocenení nasledovní lioni, členovia klubu: Vladimír Štiasný, 
Michal Turay, Pavol Chovanec, Eduard Rada a Branislav Horniak.
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#LC

Fotogaléria z činnosti klubov
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1  LC Plzeň City
 Posledný ples lionskej sezóny 2017-18, ktorý usporiadal LC Plzeň City 

bol v sobotu 17. 3. 2018. Měšťanská beseda v Plzni bola zaplnená 
do posledného miesta, nakoľko členky z dámskeho klubu LC Plzeň 
Bohemia si túto udalosť nikdy nenechajú ujsť. Na fotografií príchod 
účastníkov XXIII. Reprezentčného plesu.

2  LC Praha Strahov San Giorgio
 Naši členové spolu s přáteli z LC Praha Hartig i z Plzně a Rokycan na 

zahradě Strahovského kláštera zasadili stromek - dub letní k příle-
žitosti 100. výročí založení lionského hnutí.

3  LC Pardubice
 Členovia klubu počas 17. stretnutia na Pardubickom zámku dňa 

26. 5. 2018.

4  LC Praha První
 Členové klubu a vokální skupina Oktet ve spolupráci s Galerii hlavního 

města Prahy uspořádali benefiční koncert spojený s dražbou umělec-
kých děl zrakově znevýhodnených žáků dne 9. 4. 2018 v koncertním 
sále domu U Kamenného zvonu na Staroměstském náměstí v Praze.

5  LC Pardubice Hradubice
 Jedno zo zakladajúcich stretnutí nového LC Pardubice Hradubice sa 

konalo aj počas „after party“ po divadelnom predstavení „Pardon 
me, Prime Minister Co takhle ke zpovědi…”. LC Pardubice 21. 3. 2018 
vo Východočeskom divadle Pardubice názorne budúcim členom vzni-
kajúceho klubu predviedol ako organizovať formálne a aj neformálne 
stretnutia.

6  LC Teplice Ladies
 V sobotu 9. 6. 2018 uspořádal LC Teplice Ladies na jezeře Matylda 

v Mostě, kde se konaly závody Dračích lodí, Den pro Johanku. V stán-
ku našli kolemjdoucí vynikající pivo z Pivovaru Monopol Teplice, 
výbornou limonádu, domácí preclíky a skořicové sušenky, ale také 
rapkáče, tleskací ruce a tyče, píšťalky i placku se znakem lionského 
hnutí, neboť, jak hlásala cedule připevněná na stříšce: „Kdo má 
placku na triku, podporuje charitu“. Zatímco na vodě zápolily osádky 
dračích lodí, my jsme prodávaly ostošest a máme radost z toho, že 
jsme mohly přispět Johance a její rodině na lázeňský pobyt.

7  LC Praha Strahov San Giorgio
 Náš klub se pravidelně aktivně zapojuje do sběru brýlí. Díky našemu 

členu panu JUDr. Václavu Holému se nám letos podařilo umístit 
sběrné krabice na více místech v Praze a můžeme se pochlubit velkým 
úlovkem – viz foto. Brýle jsou již předány do sběrného místa Zbuzany 
a odtud pak budou odvezeny do Itálie. Máme všichni velkou radost 
z této akce, která významně pomáhá těm kteří to potřebují.

8  LC Plzeň Bohemia
 Rodina Fiedlerových. O dvojročnej Danielke a Deniske sa dočítate 

viac na strane 22. Dámy z LC Plzeň Bohemia im venovali výťažok 
z koncertu, ktorý usporiadali dňa 11. 4. 2018.

9  LC Marianske Lázně Marienbad
 Ples s prívlastkom jarný si LC Mariánske Lázně organizuje od 90-tych 

rokov minulého storočia. Darovací šek si počas plesu prevzala Anička 
osobne v sprievode sovojej maminy. Jarní ples sa konal v Hotelovej 
škole Mariánske Lázně v piatok 16. 3. 2018.

10  LC Plzeň Bohemia
 Historický víkend 9. 6. 2018 v Plzni na nám. Republiky, členky našeho 

klubu s účastníky průvodu.

11  LC Teplice
 Pánský LC Teplice už nějakou dobu udržuje přátelské kontakty s lioni 

z Itálie. Zatím poslední slavnostní večeře se uskutečnila 25. 6. 2018 
v Zahradním domě v Teplicích.

12  LC Brno Špilberk
 Kluby, ktoré sa zúčastnili na Konvente v Žiline, vystavili „na obdiv“ 

v priestoroch pred rokovacou miestnosťou svoje klubové zástavy. 
Spoločné foto na pamiatku pred prekrásnou stenou zo zástav si uro-
bili zľava: M. Nemrava (LC Teplice), K. Petříčková (LC Brno Špilberk), 
V. Štiasny (LC Zvolen) a J. Švarcová (LC Plzeň Bohemia).
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Jan Kalaš Praha Hartig LC District Governor 2018-2019

Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC Immediate Past District Governor 2018-2019 + LCIF Chairperson

Pavol Mora Banská Bystrica LC First Vice District Governor 2018-2019

Čestmír Koželuha Plzeň City LC Second Vice District Governor 2018-2019

Anton Gerák Praha Bohemia LC Cabinet Secretary 2018-2019

Jarmila Bokorová Piešťany LC Cabinet Treasurer 2018-2019

Ján Dudáš Bratislava Pressburg LC Region Chairperson 2018-2019 BRATISLAVA

Daniel Janšo Banská Bystrica Dixon  LC Region Chairperson 2018-2019 BANSKÁ BYSTRICA

Miroslav Hříbal Praha Bohemia LC Zone Chairperson 2018-2019 PRAHA

Ladislav Balázs Bratislava Pressburg LC Zone Chairperson 2018-2019 BRATISLAVA I.

Katarína Žiaková Bratislava Bona Fide LC Zone Chairperson 2018-2019 BRATISLAVA II.

Marek Modranský Banská Bystrica LC Zone Chairperson 2018-2019 BANSKÁ BYSTRICA I.

Peter Novotňák Zvolen LC Zone Chairperson 2018-2019 BANSKÁ BYSTRICA II.

Milan Ondruš Žilina LC Zone Chairperson 2018-2019 BANSKÁ BYSTRICA III.

Juraj Detvay Nitra LC Zone Chairperson 2018-2019 NITRA

František Novotný Prešov LC Zone Chairperson 2018-2019 KOŠICE, PREŠOV

Klára Petříčková Brno Špilberk LC Zone Chairperson 2018-2019 BRNO, SEVERNÍ MORAVA A SLEZSKO

Miroslav Pichrt Teplice LC Zone Chairperson 2018-2019 TEPLICE

Vladimír Folk Plzeň City LC Zone Chairperson 2018-2019 ZÁPADNÍ ČECHY

Jan Bouma Tábor LC Zone Chairperson 2018-2019 JIŽNÍ ČECHY

Jiří Přibyl Rychnov nad Kněžnov LC Zone Chairperson 2018-2019 VÝCHODNÍ ČECHY

Jozef Ciglanský Karlovy Vary LC Zone Chairperson 2018-2019 ZÁPADOČESKÉ LÁZNĚ

Petr Humpolík Praha Heraldic LC District Foreign Relations Chairperson 2018-2019

Jan Haur Praha Bohemia LC District Information Technology Chairperson 2018-2019

Milan Taškár Nitra LC District Leo Chairperson 2017-2020

Robert Jurovych Krupina LC Magazine LION Chairperson 2018-2019

Jana Kovářová Plzeň Bohemia LC District Peace Poster Contest Chairperson 2018-2019

Ján Miškovič Banská Bystrica LC District Coordinator for Cooperation with ÚNSS 2018-2019

Emilie Štěpánková Plzeň Bohemia LC District CONSTITUTION AND BY-LAWS Chairperson 2018-2019

František Kočka Košice LC District Visegrad Four Chairperson 2018-2019

Milan Horáček Praha Strahov San Giorgio LC District LION EYE Chairperson 2018-2019

Ivan Galan Praha Hartig LC District Sight Preservation, Awareness and Action Chairperson 2018-19

Svatava Němcová Praha Hartig LC District LOEC Chairperson 2018-2019

Radim Dvořák Rychnov nad Kněžnov LC District Coordinator for Cooperation with SONS 2018-2019

Marek Knesl Praha Heraldic LC District LIONS QUEST CR Foundation Fund Chairperson 2018-2019

Tomáš Renčo Heart of Slovakia LC District Youth Exchange Chairperson 2018-2019

Filip Bartoníček Praha Hartig LC District Youth Camp 2019 Chairperson

Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC LCIF District Coordinator 2018-2021

Andrej Belaj Nitra LC District Lions Quest Chairperson 2018-2019

Andrej Belaj Nitra LC District GST Coordinator 2018-2019

Pavol Mora Banská Bystrica LC District GLT Coordinator 2018-2019

Jaroslav Dzurik Košice LC District GMT Coordinator 2018-2019

Jaroslav Dzurik Košice LC District Cultural and Community Activities Chairperson 2018-2019

Alexandr Krejčíř Pardubice LC District Convention Chairperson 2018-2019

Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC Coordinating Lion for Hospital in Kenya 2018-2019

Marian Korčok Krupina LC District Diabetes Chairperson 2018-2019

Juraj Detvay Nitra LC District Pediatric Cancer SR Chairperson 2018-2019

Bernard Janík Žilina LC District Environment Chairperson 2018-2019

Čestmír Kozeluha Plzeň City LC District Vision Chairperson 2018-2019

Zoznam členov kabinetu 2018-2019
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Lionské projekty, ktoré podporujú a realizujú členovia klubov, napĺňajú lokálne potreby v komunitách. Humanitárne potreby sú však na celom 

svete veľké, preto sú naše služby široké, vrátane ochrany zraku, zdravia, práce s mládežou a starších ľudí, ochrany životného prostredia a po-

moci pri katastrofách. Štvorročná stratégia osláv stého výročia sa stala pomocou, pre viac ako 246 miliónov ľudí na celom svete. Je to úspech, 

ktorý je predpokladom pre dosiahnutie nášho cieľa do roku 2021, a to, pomôcť 200 miliónom ľudí ročne. Zameriavame sa na oblasti zmiernenia 

ochorenia diabetes, ochranu životného prostredia, zmiernenie hladu, samozrejme ochrany zraku a vízie a detskej rakoviny. Členovia našich 

klubov sa svojou činnosťou zapájajú do Globálneho rámca služieb a tak prispievame nielen k dosiahnutiu nášho spoločného cieľa, no hlavne 

prispievame k zlepšeniu celosvetových výziev, ktorým čelí ľudstvo.

Etický kódex
 Preukazovať činorodou snahou pre-

svedčenie o dôstojnosti svojho poslania, 

aby som si zaslúžil uznanie za to, čo som 

vykonal.

 Hľadať úspech a žiadať primeranú odme-

nu či úžitok ako niečo, čo mi právom nále-

ží, avšak neusilovať o žiadny úžitok alebo 

úspech za cenu straty sebaúcty hľadaním 

výhod, ktoré mi nenáleží.

Mať na mysli, že pre vybudovanie vlastnej 

existencie nie je nutné zničiť existenciu nieko-

ho iného, byť lojálny k svojim klientom a ob-

chodným priateľom a pravdivý sám k sebe.

 Kedykoľvek pri vzniku pochybností o čisto-

te a spravodlivosti svojho postoja či konania 

voči svojim blížnym hľadať dôvod pochybností 

predovšetkým u seba.

 Vidieť v priateľstve cieľ a nie prostriedok na 

dosiahnutie cieľa. Chápať, že pravé priateľstvo 

nie je merané službou jedného druhému, že sku-

točné priateľstvo nič neočakáva, službu však 

prijíma v tom duchu, v akom bola preukázaná.

 Vždy si byť vedomý svojich povinností ob-

čana voči svojmu národu, svojej zemi a svo-

jej obci. Svojim postojom, slovom a skutkami 

prejavovať neotrasiteľnú vernosť a veľkoryso 

im venovať svoje schopnosti a možnosti.

 Pomáhať svojim blížnym, útechou nešťast-

ným, podporou slabým a svojim majetkom 

tým, ktorí to potrebujú.

 Byť obozretný s kritikou a s chválou štedrý. 

 Budovať, nie ničiť.

NÁZOV SKRÁTENE POPIS

The International Association of Lions Clubs IALC Medzinárodná asociácia lionských klubov

Lions Clubs International LCI Medzinárodná asociácia lionských klubov

Lions Clubs International Foundation LCIF Medzinárodná nadácia lionských klubov

The Melvin Jones Fellowship MJF Uznanie za dar pre LCIF

Lions Clubs International District 122  - Czech republic and 

Slovak republic

LCI D122-CR&SR

District 122

LCI D122

D122

Dištrikt alebo oblasť ohraničená územím dvoch štátov Česká republika a Slovenská republika

Lions Clubs LC viac klubov v Dištrikte alebo v organizácií LCI

International President IP Medzinárodný prezident LCI

District Governor DG Guvernér dištriktu

Immadeatelly Past District Governor IPDG bezprostredne minulý guvernér dištriktu

Past District Governor PDG minulý guvernér dištriktu

Vice Distric Governor VDG podpredseda guvernéra dištriktu 1. alebo 2.

Global Action Team GAT  GLT + GMT + GST + koordinátor LCIF

Global Leadership Team GLT na úrovni dištriktu alebo klubu pripravujú budúcich nositeľov úradov    

Global Membership Team GMT na úrovni dištriktu alebo klubu zabezpečujú dopĺňanie členskej základne

Global Service Team GST na úrovni dištriktu alebo klubu realizujú servisné služby pre komunitu

Region Chairperson RCh zástupca regiónu

Zone Chairperson ZCh zástupca zóny

District Chairperson DCh člen kabinetu, zmocnenec programu

Lions Club LC označenie pre jeden klub

Club President CP prezident klubu 

Club Secretary CS Sekretár klubu, tajomník

Club Treasurer CT pokladník klubu

Certified Guiding Lion CGL garant pre založenie a činnosť nového klubu

PlZEN CITY Lions Club
LC  Plzen City alebo

Plzen City LC

Názov lionského klubu v meste Plzeň, ktorý je vytvorený „názvom mesta“ + ďaľšou špecifikáciou 

zabezpečujúca rozlíšenie viacerých klubov v jednom meste + označením „Lions Club“.    

SLOGAN

Liberty L sloboda

Intelligence I inteligencia

Our O naša

Nation‘s N národná

Safety S Bezpečnosť

Globálny rámec služieb, servisný model 
pre 21. storočie
BohuMír Bobo Krátky
DG 2017-18
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Pozývame Vás
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